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JEGYZŐKÖNYV  
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. május 28. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
 
NAPIREND:  
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok.  
1000 

3. Tájékoztató a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ kiszombori feladatellátásáról, az 
iskola működtetésének tapasztalatairól. 

4. A gyermekvédelmi munkáról szóló beszámoló Kiszombor nagyközség területén.  
5. Beszámoló az EESZI tevékenységéről. 
Zárt ülés 
6. Döntési javaslat 
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Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. május 28. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácsterme 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Balázs Zoltán képviselő, Börcsökné Balázs 
Márta képviselő, Gazsi Gábor képviselő, Szekeres Krisztián képviselő, Szirbik Imre képviselő  
 
Összesen: 6 fő 
 
Igazoltan távol van: Bacsa György alpolgármester 
 
Összesen: 1 fő 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Szabóné Tamás Julianna 
közgazdasági csoportvezető, Farkas Éva tankerületi igazgató, Kunné Horváth Izabella 
intézményvezető, Furujás Józsefné szociális ügyintéző 
 
Meghívottak: Vargáné Nagy Éva pénzügyi vezető, Barna Gábor tanügy-igazgatási referens, 
Banyó Zoltán műszaki vezető, Hegedűs Kitti családgondozó, Leléné Szalay Bernadett 
családgondozó, Kozma Anikó védőnő, Dénes Andrásné Bölcsőde szakmai vezetője, Badicsné 
Szikszai Zsuzsanna művelődésszervező 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, jegyző 
urat, munkatársainkat! Megállapítom, hogy a képviselő-testület határozatképes számban jelen 
van, az ülést megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre, a meghívó szerint. Van-e más 
javaslat? Aki egyetért a napirendekkel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 120/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
120/2013.(V. 28.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2013. május 28-i soros 
nyilvános testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIREND: 
900 

1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok.  
1000 

3. Tájékoztató a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ kiszombori feladatellátásáról, az 
iskola működtetésének tapasztalatairól. 

4. A gyermekvédelmi munkáról szóló beszámoló Kiszombor nagyközség területén.  
5. Beszámoló az EESZI tevékenységéről. 
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Zárt ülés 
6. Döntési javaslat 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
1. Napirend 
Polgármesteri jelentés 
Előadó: Szegvári Ernőné 
    polgármester 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Polgármesteri jelentés az első napirendi pont. 

− Május 3-án Víziközmű Kft. taggyűlésén voltam. 
− Május 9-én az ÁNTSZ-nél egyeztettünk jegyző úrral fogorvos ügyben. Ezzel 

kapcsolatban döntést is kell hozni. Április hónapban beszéltünk doktornővel, kértük, 
döntse el, szeretné-e a továbbiakban is folytatni munkáját, mert amennyiben 
közalkalmazottként dolgozna, akkor a nyugdíjáról le kell mondania április 30.-áig, ez 
jogvesztő határidő volt. Kértünk állásfoglalást a további időszakra. Ha lemondott 
volna a nyugdíjáról, akkor az OEP finanszírozáson keresztül azt az összeget, ami a 
nyugdíja, leigényelhettük és kifizethettük volna számára. Mellette a közalkalmazotti 
bér járt volna. Azt mondta, hogy nem kíván ezzel a lehetőséggel élni, ez annyit jelent, 
hogy június 30.-áig van szerződése. Ezt követően csak egy fogorvosunk lesz. Lázár 
doktor úrral beszéltünk, egyeztettünk a TB-vel is. Arról kellene döntést hozni, hogy 
tartós helyettesítésre felkérjük Lázár doktor urat, amit el is vállalt. A tartós 
helyettesítésben a rendelési idő Szőnyi Magdolna rendelési idejének a felére van 
megállapítva, így a doktor úrral minimum 11 órára vonatkozó szerződést meg kell 
kötni. Vállalta, összesen 45 órát lehetne rendelnie, de annyit nem tud vállalni. Az 
lenne az első döntés, hogy a testület felhatalmazza a polgármestert, hogy Lázár doktor 
úrral tartós helyettesítésre vonatkozó szerződést kössön. Lázár doktor úr OEP 
szerződésébe is be kell írni, hogy ki a helyettese. Eddig nem volt probléma, mert 
Szőnyi doktornő volt Lázár doktor úr helyettese és fordítva. Doktornő ebből a 
rendszerből kilép június 30. napjával, július 1-től nincs helyettes. Doktor úr már 
beszélt Faludi doktor úrral. Makón már a legtöbb fogorvos 45 óra maximum rendelési 
időt tart, mert több körzet üres. Talán Faludi doktor úr elvállalja a helyettesítést, de az 
önkormányzatnak is fel kell kérnie, mert a két körzetben a helyetteseket külön kell 
megjelölni. Faludi doktor úr úgy tudná elvállalni, hogy abban az időszakban, amíg 
Lázár doktor urat helyettesíti, a betegeknek be kellene mennie Makóra. Lázár doktor 
úr júliusban 9 napra szeretne szabadságra menni. Tudom, hogy nagyon nagy baj ez a 
helyzet, de egyszerűen nem találunk olyan orvost, aki ezt elvállalná úgy, hogy kijön 
Kiszomborra. Nagyon kevés a fogorvos, végigkérdeztük a TB-nél is, adtak ötleteket. 
Igazán Makón és Deszken egy-egy orvos jöhetne szóba, de csak úgy, hogy ott látná el 
a helyettesítést. Deszkre járni még rosszabb, mint Makóra. Lehet, a deszki fogorvost is 
másodikként beírjuk, hogy ne legyen probléma. Amikor az ÁNTSZ-nél egyeztettünk, 
jelen volt Dr. Sziklai Adrienn jogász és Bugyi Györgyi főorvos asszony és elmondták, 
hogy fél évig árulhatja a doktornő a jogviszony megszűnése után a körzetét. Bízunk 
benne, hogy ez a körzet el fog kelni. Nagyon komoly probléma adódott. A múlt héten 
megkértem Szőnyi doktornőt, hogy vállalja el a tartós helyettesítést vállalkozási 
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szerződés alapján. Tegnap telefonált, hogy nem kívánja így vállalni, majd ha az 
Alkotmánybíróság dönt, akkor közalkalmazotti jogviszonyban elvállalná. Nem tudjuk, 
mikor hozza meg az Alkotmánybíróság döntését. 

 
Gazsi Gábor képviselő: Ha fél évig nem tudja a doktornő eladni, akkor az önkormányzat 
értékesítheti? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Jegyző úr is nagyon sokat emlegette a praxis jog mint 
vagyoni értékű jog hogy tűnik el, ha valaki rendelkezik ilyennel. A doktornő annyit említett, 
hogy kapott a kamarától egy állásfoglalást és abból úgy érti, hogy a jog megmarad, mint egy 
vagyoni értékű jog. Ki fizet, és hogy fizet, nem tudjuk. Ez majd a következő lépés.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ez mikortól lenne? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Július 1-től. Ahhoz, hogy a szerződések megkötésre 
kerüljenek és a TB-n át tudjuk vezetni, ahhoz az kell, hogy most hozzunk döntéseket, az 
adminisztratív eljárásunkat a döntés hiánya ne nehezítse. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Július 1-től kikerül az EESZI szervezetéből a fogorvosi és a 
védőnői ellátás, szakfeladatként bekerül az önkormányzathoz, mert kötelező feladat. Ezek 
után meg fog szűnni az EESZI-nél a fogorvosi státuszhely is.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Attól függetlenül, hogy státusz van vagy nincs, ha ott 
maradna az EESZI szervezeti egységében, akkor is a képviselő-testületnek van arra hatásköre, 
hogy eldöntse, hogyan intézi a helyettesítést, illetve hozzá kell járulnia. Az volna a célszerű, 
hogy ez vállalkozói tevékenységbe menjen ki. A doktornőnek lehetősége lett volna arra, 
függetlenül attól, hogy a közalkalmazotti jogviszonya megszűnik, hogy a 
magánvállalkozásához kér engedélyt, hogy Kiszomboron végezhessen fogorvosi 
tevékenységet, telephelyként meg kell jelölni és a makói vállalkozása alapján, számla 
ellenében végezhette volna a tartós helyettesítést. Nem vállalta a doktornő. Kérdés? Aki 
egyetért azzal, hogy tartós helyettesítésre július 1-től Dr. Gyergyóújfalvi-Lázár Istvánnal 
megállapodást kössünk, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 121/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Helyettesítés a Kiszombor II. számú fogorvosi körzetben 
 
121/2013.(V. 28.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a helyettesítés a 
Kiszombor II. számú fogorvosi körzetben tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri Dr. Gyergyóújfalvi-
Lázár István fogszakorvost arra, hogy 2013. július 1. napjától a fogorvosi alapellátással 
kapcsolatos feladatokat a 06 0066044 szolgálati kódszámú körzetben (Kiszombor II. számú 
fogorvosi körzet) tartós helyettesítés jogcímén ellássa heti 11 órában.  
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A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvár Ernőné polgármestert a Dr. Gyergyóújfalvi-Lázár 
István fogszakorvossal megkötendő, a tartós helyettesítésre vonatkozó megállapodás 
aláírására. 
 
A határozatról értesül:  
- Dr. Gyergyóújfalvi-Lázár István fogszakorvos 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy a két körzet helyettesítésére makói 
fogorvost kérjünk fel és hozzájárul a képviselő-testület, hogy a helyettesítések időpontjában a 
betegek átjárjanak Makóra, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 122/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Dr. Gyergyóújfalvi-Lázár István fogszakorvos helyettesítése 
 
122/2013.(V. 28.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Dr. 
Gyergyóújfalvi-Lázár István fogszakorvos helyettesítése tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete hozzájárul ahhoz, hogy Dr. 
Gyergyóújfalvi-Lázár István fogszakorvos helyettesítése esetén a fogorvosi alapellátás Makó 
város területén lévő rendelőben történjen 2013. július 1. napjától. 
 
A határozatról értesül:  
- Dr. Gyergyóújfalvi-Lázár István fogszakorvos 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Május 13-án ismét Víziközmű Kft. taggyűlése volt.  

− Május 14-én Baloghné Vass Katalin keresett meg az önkéntes munka kapcsán. Az 
önkéntességnek most nagyon nagy szerepe van, a szociális ellátás terén is van 
kihatása. Megkeresett bennünket egy alapítvány, a védőnővel együtt dolgoznak. A 
makóiak azért keresnek bennünket, mert a KLIK-kel szeretnének megállapodást kötni 
és ellátnák az iskolában az önkéntességi feladatokat. Ehhez az kell, hogy azokat az 
embereket jelöljük meg, akiknek 30 nap munkaviszony kellene a támogatáshoz. Ma 
már nagyon sok foglalkoztatást helyettesítő támogatásban részesülő számára nem 
tudunk munkát felajánlani, jobbára a nők érintettek ebben. Ha önkéntesség körében 30 
napot eltölt, akkor ez igazoltnak tekintendő. Szeretnénk ezt az önkéntességet 
kibővíteni valódi önkéntességre. Például összeszedtünk olyan feladatokat is, mint a 
hangosítás, a könyvtár feladataiba történő besegítés, jöhet az óvodától is ilyen kérés, 
hogy mit szeretnének a délutáni foglalkozások, kirándulások kapcsán. Egy szülő is 
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lehet önkéntes, függetlenül attól, hogy nem érintett a foglalkoztatást helyettesítő 
támogatásban. 29-én 17 órakor tartunk egy megbeszélést a Művelődési Házban ezzel 
kapcsolatban. Ezen a napon állampolgársági eskü is volt a Hivatalban, majd délután 
megnyitottam az Alapfokú Művészeti Oktatási Intézmény táncbemutatóját. 

− Május 15-én Víziközmű Társulat közgyűlésén voltam. 
− Május 16-án Makón a térség polgármesterei tárgyaltak az Alföldvíz Zrt. vezetőivel.  
− Május 18-án egy alapítványi jótékonysági koncerten vettem részt, amelyre Csikota 

József igazgató úr hívott meg.  
− Május 22-én alpolgármester úr közreműködésével az Alföldvíz Zrt.-vel tárgyaltunk 

Kiszomboron. Ezen a napon Társulási Tanács ülésén is részt vettem. 
− Május 23-án a fogorvossal tárgyaltunk az ellátandó feladatról.  
− Május 24-én délután az Alföldvíz Zrt. képviselőivel tárgyaltam a polgármester 

kollégáimmal.  
− Május 25-én Gyermeknapot tartott a Művelődési Ház és a Kiss Mária Hortensia 

Honismereti Kör.  
− Május 27-én Víziközmű Kft. taggyűlésén voltam. 

 
Szegvári Ernőné polgármester: Nagyon sok eső leesett. A közmunkások takarítják az 
árkokat, mert a szennyvíz-kivitelezés során elgátalták a belvízelvezető csatornákat több 
helyen a településen. Visszazárták a horgászok a tavat, ismét kinyitottuk. Le fogunk ülni 
alpolgármester úr közreműködésével a horgászok vezetőivel, mert meg kell hozni a döntést a 
vízszintről, és azt mindenki vegye figyelembe és tudomásul. A Kiss Menyhért utcáról nem 
folyik le a víz, ez nem tesz jót az ároknak, így nem tudjuk vízteleníteni a környező utcákat 
sem. A horgászoknak mindig kevés a víz és szeretnék szint felett tartani. Nagyon nehéz ezt 
összeegyeztetni. Ennyi lett volna a polgármesteri jelentés. Kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Észrevételezni szeretném, hogy két nappal ezelőtt 
hajnalban áramszünet volt, az elektromos berendezéseken lehetett érzékelni, hogy sokszor ki- 
és bekapcsoltak, nem volt vihar sem. Sokkal veszélyesebbnek érzetem, hogy állandóan ki-
bekapcsoltak. Nem értettem az okát. Nagyon sokáig tartott.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A Csatorna és Kör utca sarkán lévő ingatlan környékét a 
közmunkások tartják rendben. Ez a környékben élőknek nem tetszik. Mindenki más fel van 
szólítva.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Folyamatosan kapja a felszólítást. Az ingatlan előtti 
közterületet is rendben kellene tartania. Büntető lehetőségünk nincs. 
 
/Bacsa György alpolgármester megérkezett, így a képviselő-testület 7 fővel folytatja munkáját./ 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Szabálysértési hatáskörünk nincs. A közösség ellenes 
magatartások miatt sem járhatunk már el. Ha van rá szabálysértési tényállás, akkor a Járási 
Hivatalnál jelezhetjük. Parlagfű esetén lehet büntetni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Más esetekben is küldünk ki felszólítást, de ha nem csinálják 
meg, akkor a közmunkásoknak kell, mert nem folyik le az árokból a víz, a biztonság miatt ki 
kell takarítatnunk. Erre nem látok megoldást. Az említett esetnél meg fogjuk nézni, hogy be 
tudunk-e lépni, hogy megállítsunk egy támogatást, vagy továbbítjuk a Járási Hivatalnak. 
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Balázs Zoltán képviselő: Ahogy a Kör utcán a csatornások haladnak, a gyalogosok, 
kerékpárosok rá vannak kényszerítve, hogy a járdán közlekedjenek. A járdán nem lehet 
elmenni gallyaktól, ágaktól, ezzel is megkerestek. Mondtam, szóljanak a tulajdonosoknak. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Haleszban is azt csináltuk, hogy szóltunk mindenhol, most 
ott is jelezni fogunk.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Az Óbébai és Kör utca sarkán, az italbolt oldalán lévő ingatlan 
átereszéből a csapadékvíz ráfolyik a járdára és valószínű kimoshatta a járda alól az utat.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az a járdaszakasz mindig ferde volt, amikor a telefont 
hozták, akkor a telefonosok állították helyre.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A Kiss Menyhért utcai árok szerintem, nem azért dőlt be, hanem 
mert mögé folyt a víz, bemosta a földet. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az a baj, hogy nem tudott lefolyni, sokáig állt benne a víz, 
átázott. Korábban is ugyanígy volt megépítve az árok, nem volt magasabb a padkája. Vannak 
felvételeink is róla. Lehet, ebben az játszott szerepet, hogy a réseket betonnal kitöltöttük, az 
már problémát okozott, mert nem tud rajta kifolyni. A Start-munkát végiggondoltam, nem 
kellett volna belefogni. Műszakilag nincs megtámogatva, csináljuk jó szándékból. Szakember 
is megnézte, ugyanígy volt megépítve korábban is. Más téma: a Falunap időpontjáról korábbi 
testületi ülésen beszéltünk már. Javaslat az időpontra? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Ha a Falunapokat nem támogatjuk meg azzal, hogy legyen mögötte 
technikai és személyi háttér, akkor azt javaslom, ne legyen Falunap.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem értem ezt a véleményt, hiszen a Falunapoknál külső 
cégtől rendeltük a színpadot, fedést és a hangosítást. Az elektromos áramot mindig úgy 
köttettük le. Mindig külsőssel dolgoztunk. Hogyan van összefüggésben a kettő? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Ne legyen vele ennyi probléma, azt javaslom, ne legyen, ne 
költsünk rá semmit, vagy legyen mögötte ember. Vegyük tudomásul, hogy a közösségépítés 
ugyanolyan fontos dolog, mint az ivóvíz, számomra ugyanaz. Ha nem tudunk hozzátenni, 
akkor ne legyen Falunap. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Pályázni szeretnénk, 1 millió Ft-os támogatást lehet nyerni. 
Évek óta mindig külsőssel volt megtámogatva, hangosításban és mindenben. Úgy gondolom, 
hogy nekem is lehet véleményem. Sok esetben nem látják, hogy mikor idejönnek testületi 
ülésre az előterjesztéseket megtárgyalni, amik már letisztult dolgok, de a mindennapokban ez 
teljesen másként jelentkezik. Azt is látni kell, hogy a Hivatalban létszámcsökkentés volt, azt 
is látni kell, hogy mindenhol ez a tendencia és azt is látni kell, hogy a mostani Művelődési 
Ház működtetéséhez 8 millió Ft-ot teszünk hozzá a finanszírozáson felül. Elhiszem, hogy a 
közösségépítés rendkívül fontos, de ma már a finanszírozási lehetőségek mellett módjával, a 
realitások mentén kell ezt kezelni. Nagyon sajnálom, hogy ez egy rossz felhanggá alakult. 
Úgy gondoltam, hogy tudunk róla beszélni. Az a kérésem, hogy lássák mindig a másik oldalt 
is. Más vélemény? 
 
Bacsa György alpolgármester: Legyen Falunap júliusban, vagy ha átrakjuk szeptemberre, 
akkor a második hétvégén.  
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Gazsi Gábor képviselő: Nagyon sok a munka vele, látjuk, most gondolom, Badicsné Szikszai 
Zsuzsannára még nagyobb terhet ró, mert nincs meg a rutinja benne. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tavaly Nagy Lőrinc azzal keresett meg, amikor a júniusi 
rendezvénynek vége volt és a júliusira kellett készülnie, pedig rutinja volt, hogy nagyon nagy 
feladat számára is. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Azért, mert egymaga csinált mindent. Most is, ha egy maga lesz, 
hiába rakunk oda 8 millió Ft-ot, ha egy ember fogja csinálni, annak nagyon nehéz dolga lesz.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Amikor más helyeken nem tudjuk ellátni a feladatot, akkor 
amikor az óvoda előterjesztésnél látjuk a problémákat, ne a Művelődési Házhoz biztosítsunk 
még embert. A képviselő-testület kezében van a döntés, szakfeladatként az önkormányzatnál 
van, döntsék el, mit akarnak. Mondják ki, ezt akarják, személyileg ez történjen.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ezt mondtam, ha szeretnénk, hogy ennyi minden program 
működjön és szeretnénk, hogy ez ugyanolyan fontos legyen, mint például az óvoda, akkor ide 
kell biztosítani embert, ha nem, akkor azt javaslom, hogy ebből venni kell le, mert emberileg 
nem lehet végigcsinálni. Rengeteg munka van vele, látjuk. Inkább ne is legyen Falunap, ne 
legyen ennyi probléma, ne kelljen még rá pénzt költeni. Ez számomra ugyanolyan fontos, 
mint bármi más feladat a faluban.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Miért gondolja, hogy másnak nem olyan fontos? Ugyanolyan 
fontos a Falunap.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ha ismét csak „kenjük be sárral és majd jó lesz”, akkor ismét egy 
ember végzi a feladatokat. 
 
Gazsi Gábor képviselő: Ez mikor volt így? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Amikor Nagy Lőrincnek elvettük a plusz fizetését, úgyis azért a 
pénzért is megcsinálja a munkát. Ez így működött évtizedeken keresztül.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Felhívnám egy-két dologra a figyelmet. Ha megnézi az 
alapító okiratunkat és a szabályzatainkat, hogy hány szakfeladattal dolgozunk és megnézzük 
azt, hogy az emberek itt 8 órán keresztül mennyi pénzért dolgoznak, az is szégyenletes, 
nemcsak Nagy Lőrincé. Intézményként működtessünk, ami 2 emberből áll, közben a Hivatal 
csinálja minden dolgát, személyi ügyeit, egyebek, ez valamikor a 90-es évek vége fele nem 
egy jó döntés volt. Utána engedte meg a jogszabály, hogy szakfeladatként legyen, nagyon 
sokan a minimálbérért végzik a feladatukat úgy, hogy már 20 éves munkaviszonya van és a 
minimálbért tudta elérni.  
 
Gazsi Gábor képviselő: Akkor, amikor az a döntés született, nem volt rossz döntés, mert 
5.000,- Ft-ról volt szó, hogy az intézményvezetőknek annyi plusz legalább legyen. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Több volt már akkor is. Intézményvezetői feladatért adtuk azt 
a pénzt. Ha úgy nézzük, hogy intézményvezetői feladat 2 főnél, milyen intézményvezetői, 
irányító feladat van, a pótlék arra jár, hogy irányítsa az embereket. Badicsné Szikszai 
Zsuzsanna szeretne hozzászólni. Aki hozzászólási jogot ad Badicsné Szikszai Zsuzsannának, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
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A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 123/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Hozzászólási jog biztosítása 
 
123/2013.(V. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Az önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 8/2013.(III. 27.) 
önkormányzati rendelet 13. § (1) bekezdése alapján a képviselő-testület egyedi döntéssel – 
egyszerű szótöbbséggel – hozzászólási jogot adhat a képviselő-testület ülésén megjelent 
személynek.  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a fentiekre figyelemmel 
hozzászólási jogot adott Badicsné Szikszai Zsuzsanna művelődésszervezőnek a polgármesteri 
jelentés tárgyú napirend tárgyalása során. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 

 
 
Badicsné Szikszai Zsuzsanna művelődésszervező: Kellemetlenül érint a dolog, mert még ki 
sem vagyok nevezve, és már arra van fogva, hogy nem akarok dolgozni. Visszautasítom, hogy 
idáig megyünk el ebben a vitában.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Nem ért engem.  
 
Badicsné Szikszai Zsuzsanna művelődésszervező: A Falunap azért lett felvetve, hogy egy 
közösséget építsünk. A közösség nem biztos, hogy akkor épül, hogy ha minden hónapban 
odatolunk valamit nagyon sok pénzért, és az önkormányzat vagy a Művelődési Ház belehal. 
Nem biztos, hogy akkor építünk közösséget, nem biztos, hogy akkor teszünk jót. Csak annyi 
volt a felvetés, hogy szeptemberre tegyük át. Láttam Nagy Lőrincet, hogy mennyit dolgozik, 
nem úgy vállalom el a feladatot, hogy ne lássam, és ne tudjam. Ez most személyesen érint, és 
még ki sem vagyok nevezve. Azt gondolom, rossz meder felé terelte képviselő úr ezt a 
felvetést, mert nem amiatt, hogy nem akarunk dolgozni, vagy nem akarjuk ezt a feladatot, 
nem akarjuk a közösséget építeni, hanem azt, hogy egy kicsit az emberek pihenjenek.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Ki mondta, hogy az emberek pihenni akarnak?  
 
Szirbik Imre  képviselő: Segítséget kért mellé. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem kell erről vitatkozni, nem erről van szó. Azért 
hivatkoztam Nagy Lőrincre, mert nagyon ki volt ebben merülve. Ennek ez az oka, hogy az 
egyik program a másikat követi. Meg kell hozni azt a döntést, hogy mit szeretnének a 
Művelődési Háznál, ki dolgozzon ott. Mondják ki, hogyan legyen, itt van a testület előtt. 
 
Bacsa György alpolgármester: Ez szerintem, nem testületi hatáskör, hogy személy szerint ki 
dolgozzon ott. 
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Szegvári Ernőné polgármester: Ez szakfeladatként van az önkormányzathoz rendelve és a 
testület az, aki a kinevezési és a munkaviszony megszüntetési jogkörrel bír. Július 1-től a 
védőnői állásra jelentkezőt is a képviselő-testület fogja kinevezni. A falunapokra pályázatot 
be kívánunk adni, készítjük elő. Az a javaslat, hogy július hónapban maradjon.  
 
Bacsa György polgármester: Ha átrakjuk szeptemberre, akkor a második hétvégén legyen. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy július utolsó hétvégéjén legyen a 
Falunap, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 7 nem szavazattal a javaslatot nem támogatta. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy szeptember második hétvégéjén 
legyen a Falunap, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 5 igen és 2 nem szavazattal meghozta 124/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy:  2014. évi falunap időpontja 
 
124/2013.(V. 28.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2014. évi falunap 
időpontját szeptember hónap második hetének hétvégéjében határozza meg. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy ne legyen Falunap, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 2 igen és 5 nem szavazattal a javaslatot nem támogatta. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki elfogadja a polgármesteri jelentést, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 125/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Polgármesteri jelentés elfogadása 
 
125/2013.(V. 28.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2013. május 28-i testületi 
ülés polgármesteri jelentését elfogadta. 
 
A határozatról értesül:  
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- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
2. Napirend 
Tájékoztató a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ kiszombori feladatellátásáról, 
az iskola működtetésének tapasztalatairól 
Előadó: Farkas Éva 
 tankerületi igazgató 
 
/A tájékoztató a jegyzőkönyv 3. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tájékoztató a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ 
kiszombori feladatellátásáról, az iskola működtetésének tapasztalatairól. Köszöntöm a KLIK 
Makói Tankerületének munkatársait, elsősorban Farkas Éva tankerületi igazgatót, Barna 
Gábort, Banyó Zoltánt és Vargáné Nagy Évát. Kérem, ha van szóbeli kiegészítés, tegyék meg. 
 
Farkas Éva tankerületi igazgató: Nagy tisztelettel köszöntöm polgármester asszonyt, 
alpolgármester urat, a képviselő-testület tagjait, illetve a megjelenteket. A tájékoztatót 10 
oldalban próbáltuk röviden összefoglalni, ami kifejezetten a kiszombori általános iskola 
szakmai fenntartásával és működtetésével kapcsolatos az elmúlt négy hónapról. A kiszombori 
Dózsa György Általános Iskolát 2013. január 1-jével vette át a Klebelsberg 
Intézményfenntartó Központ Makói Tankerülete, szakmai fenntartásába és működtetésébe is. 
Az átadás-átvételre a december 15.-ei megállapodásban került sor az Önkormányzat a KLIK 
Központ, illetve a Makói Tankerület között. Minden dolgozót átvettünk a december 15.-ei 
megállapodásban, illetve a tornacsarnok szolgáltatása is változatlan maradt január 1-től 
működtetésünkben. Az intézmény a 2012/13-as tanévet az előző évhez képest 3 fővel több 
létszámmal kezdte meg. A tanév 8 iskolaotthonos osztállyal indult az intézményben. Az idei 
évnek a legnagyobb feladatát az jelentette, hogy minden intézményi alapdokumentumot 
módosítani kellett a törvény szabályainak megfelelően. A tankerületünk 2-3 hetente szakmai 
értekezletekkel, személyes kapcsolattartással segíti az iskola munkáját mind a tanügyi, 
gazdasági és működtetési feladatellátásban egyaránt. A térség igazgatóinak együtt, közös 
tanácskozáson is lehetősége nyílik, hogy megbeszéljék a legfontosabb rájuk váró feladatokat, 
illetve a rájuk háruló feladatokat. A legnagyobb szakmai feladat, ahogy azt a tájékoztatóban is 
ismertettük, a kötelező tanügyi dokumentumoknak a felülvizsgálata és elkészítése volt a 
köznevelési törvény szerint, tehát a helyi tanterv, az SzMSz, illetve a házirend elkészítése, 
módosítása. Március 31.-ével dolgozta át a kiszombori tantestület a Pedagógiai Programot, a 
Szervezeti és Működési Szabályzatot, illetve a Házirendet. A köznevelési törvény által 
meghatározott heti időkeret teljesítése érdekében 38 álláshely szükséglet van az iskolában. A 
kiinduló érték jelenleg 32,5 álláshely, abban az esetben, ha a Központ megadja az engedélyt, 
akkor ez 5,5 álláshellyel növeli a jelenlegi feladatellátási helyeknek a számát. Új tantárgyként 
jelenik meg a következő tanévtől az erkölcstan/ hit- és erkölcstan. Erről az első és ötödik 
évfolyamos gyerekek szüleit nyilatkoztattuk, az egyházak megtartották az ezzel kapcsolatos 
tájékoztatóikat. A szülői nyilatkozatok alapján a felmérések azt mutatják, hogy 60-40 %-os 
megoszlásban jellemző az erkölcstan, illetve a hit- és erkölcstan oktatásra való jelentkezés. 
Minden évfolyamra megtörténtek a munkafüzetek kiegészítésével együtt a 
tankönyvrendelések. Elkészült az intézmény új alapító okirata, mely a központi alapító 
okiratnak lesz az 1. számú melléklete és a központi SzMSz-nek a szerves részeként fog ez 
majd megjelenni. Az intézmény mindennapjait illetően jelenleg is folynak tanulmányi 
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versenyek, a kiválasztott évfolyamok készülnek a kompetenciamérésre, a szakkörök javában 
zajlanak, a felkészítők az év végi jegyek zárására készülődnek. A beiratkozó elsősöknek a 
létszáma 37 fő, ugyanennyi 8. osztályos fog az intézményből ballagni. Gyakorlatilag, a 
minimális mozgást leszámítva, nem várható nagyobb változás a tanulói létszámot illetően. 
Nőtt a szakközépiskolában továbbtanulók száma, a gimnáziumban továbbtanulók száma 
mindösszesen 9 fő az idei tanévben. 2011. szeptemberében a könyvtár új helyet kapott az 
intézményben, mivel eddig a községi könyvtár oldotta meg az iskolai könyvtár feladatait, új 
iskolai könyvtáros felvételére volt szükség, a nyitva tartását növelni kellett a jogszabálynak 
megfelelően. Gyermek- és ifjúságvédelem érdekében az intézményben, úgy gondolom, hogy 
hatékonyan működik a jelzőrendszer, együttműködésük eredményes mind a Családsegítő és 
Gyermekjóléti Szolgálattal, a rendőrséggel, az iskolaorvossal, a védőnői szolgálattal egyaránt. 
Az intézmény és a szülők közötti kapcsolattartás optimális, ezt mindig is fontosnak tartotta a 
fenntartó is, nemcsak az intézmény vezetősége. A fenntartóváltásról a Makói Tankerület is 
tartott tájékoztatót, összevont szülői értekezlet keretein belül. Az intézmény vezetése részéről, 
illetve az intézmény munkatársai részéről a családlátogatás volt a legfontosabb az intézmény 
és a szülők közötti kapcsolattartásban. SNW alapú elektronikus napló bevezetésére került sor 
az év második felétől gyakorló jelleggel, a 2013/2014-es tanévtől már csak ezzel fog 
dokumentálni az intézmény. Az első és második negyedévi oktatáshoz kapcsolódó 
eszközbeszerzés a mindennapi működést biztosítja az intézményben; ezen felül az 
intézményben a fénymásolók karbantartása is megtörtént. Bemutató óra keretében 
szorobánnal egybekötött színvonalas matematika órát láthattunk, látogattunk meg Vajdáné 
Bárdi Magdolnának köszönhetően, ami mind módszertanában, mind a pedagógiai 
ellenőrzéseknek megfelel. Május 23-án a 2012/2013-as tanév pedagógus napjára a Szegedi 
Nemzeti Színházba hívtuk meg a kiszombori alkalmazottakat az intézményből és 34 fő vett 
részt ezen a rendezvényen. Az intézmény gazdasági, pénzügyi irányítása is átkerült a Makói 
Tankerülethez január 1-jétől. Az iskola által teljesítés igazolt számlák a tankerülethez 
kerültek, a pénzügyi teljesítések a tankerültből történnek január 1. óta. A munkába járás és 
változó bér költségeinek feladása az iskolában kerül rögzítésre, ellenőrzés után a 
tankerületben kerül véglegesítésre és kifizetésre. Az első és második negyedévre az 
igénylésnek megfelelően az intézmény megkapta az iroda- és tisztítószer igényét. Első 
negyedévre 181.690,- Ft-ot, második negyedévre 51.167,- Ft-ot, illetve szervizköltségre 
54.218,- Ft-ot fizetett ki a fenntartó. Az első és második negyed évi eszköz és anyagigénylés 
keretein belül összesen 260.000,- Ft összeget költöttünk tisztítószerekre. Az intézmény 
bérköltsége január-április hónapokban 29.445.716,- Ft volt, dologi és egyéb folyó kiadások 
erre a 4 hónapra, illetve a decemberi hónapot is beleszámítva 4.125.590,- Ft. Az intézmény 
ezen felül havi pénztár ellátmányt kap 50.000,- Ft értékben. Összesen január-május 
hónapokban 250.000,- Ft-ot fizetett ki a fenntartó. Az intézmény átadás-átvételét követően 
2013. február 25-én működtetésbe átadott épületegységekről állagfelmérést készített a 
műszaki referensük, helyszíni szemle történt, melyet jegyzőkönyvben rögzítettünk, képi 
mellékletekkel együtt, amelyek megtekinthetők az irodánkban. A nyári karbantartási 
igényeket felmértük, a vállalható karbantartási munkák a nyári időszakra 83.000,- Ft, 
pénzmaradvány esetén 275.000,- Ft-ra növekedhet. A nagy értékű eszközök tényleges 
leltározása megtörtént április 30.-ai határidővel. Megállapítottuk, hogy a vagyonkezelői 
szerződés mellékletében rögzített eszközök a leltárfelvételi íveken felvettekkel megegyeznek 
és hiányzó eszköz nincs. A kis értékű vagyonleltározás a tanév rendje zavartalanságának 
megőrzése érdekében az iskolai év végével fog megtörténni 2013. június 20-án 8 és 12 óra 
között. Tegnapi döntés: az intézmény dolgozói a béren kívüli juttatást, caffetériát korábban 
Erzsébet-utalványban kapták, ennek tavalyi éves nettó 8/12-ed részét bruttósítva, számfejtve 
átutalásban fogják megkapni június 5-ig. Ennyit gondoltam elmondani. Szeretném 
megköszönni az önkormányzat együttműködését a jelenlegi fenntartóval, a bizalmát, amit a 
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Makói Tankerület felé irányított. Látniuk kell azt, hogy egy kialakulóban lévő rendszerről van 
szó és az ezzel járó minden nehézségeivel, szépségeivel együtt folytatjuk az önök munkáját, 
az intézmény fenntartásával, működtetésével. Hiszem azt, hogy együttműködéssel, közösen 
valóban „KLIK”-kelhetünk együtt a jövőre. Átadnám a szót Barna Gábornak, a tanügy-
igazgatási referensnek. 
 
Barna Gábor tanügy-igazgatási referens: Ami a tanügy-igazgatási részt illeti, az igazgató 
asszony nagyon sokszor említette a tanügyi dokumentációknak az újraírását. Ezekre azért volt 
szükség, mert változtak a hozzájuk kapcsolódó törvények és jogszabályok és ennek 
megfelelően kellett aktualizálni. Az óraszám növekedésekkel kapcsolatban az volt az irányelv 
és az alapján próbáltuk a kiszombori általános iskola vezetését terelgetni és segítgetni, hogy 
minél több órát tudjanak felhasználni a heti időkeretből. Kb. 52-55 óráról beszélünk egy 
osztályban egy héten, természetesen nem tudnak ennyi órát letanítani 8-tól délután 4-ig, a 
különbözeteket úgy kell elképzelni, mintha csoportbontásokra lennének felhasználva. A másik 
fontos irányítóelv volt, hogy a napközit, mint olyat, próbáljuk kiiktatni a köztudatból. Ennek 
nem az az oka, hogy pozitív vagy negatív irányba akarná a fenntartó értékelni a napközit mint 
fogalmat, de azt gondoljuk, hogy sokkal hasznosabb, ha azokra a tantárgyakra, amelyekre a 
kiszombori szülők és pedagógusok érzékenyek és a továbbtanulásban fontosak, ezekre 
fordítódjanak és szaktanárnak a segítségével, differenciált oktatással kapják meg, akár 
matematikából, akár természettudományos ismeretekből, akár idegen nyelvből azt a fajta 
fejlesztést, amit lehet eddig a szülők saját pénzből magántanár útján tettek meg. Ezzel is 
nyilván segítséget próbáltunk nyújtani nekik. Ennek kapcsán mértük fel a délután 4-ig való 
benntartózkodásnak az igényét a szülők között. Nagyjából minden osztályban sikerül egy 
délutáni csoportot kialakítani, a 7-8. osztály, ami egyelőre kérdéses, mert a létszámuk az 
életkoruknak, illetve heti leterheltségüknek megfelelően nem biztos, hogy igényszerű a szülők 
részéről. Többen lehet, középiskolákban akarnak előkészítőre járni, de ott is igyekszünk 
megoldani azt, hogy a gyerekek ne egy összevont csoportban legyenek, ahol ugyan szaktanár 
felügyelete alatt vannak, de mégsem szaktanári foglalkozás történik. Az óralátogatásokra 
annyit szeretnék hozzáfűzni, hogy a Makói Tankerület részt vesz az Oktatási Hivatal és a 
Kodolányi János Főiskolának egy TÁMOP-os projektjében, amelynek a lényege a pedagógus 
ellenőrzési rendszer kidolgozása. Ezt szeptembertől tervezik bevezetni, ez most egy próba 
folyamat. Ez a próba folyamat azt jelenti, hogy azokat a mérőeszközöket, amelyeket eddig 
100 vezető szakértő jóváhagyott, próbálják ki előrejelentkeztetett iskolákon. Természetesen, a 
kiszombori nem volt ilyen. Mivel a munkaanyag a rendelkezésünkre áll, ezért tartottuk 
fontosnak, hogy egy ilyen szempontból is történjen ennek a látogatott órának az értékelése, 
valamint az iskolaigazgatók részére ennek a kutatásnak a fő pontjait be is mutattuk, hogy az 
értekezleteken tudják tolmácsolni a kollégáknak, hogy amennyiben bevezetésre kerül a 
pedagógus minősítési rendszer, akkor a kollégáknak milyen kötelező dokumentumokat kell 
elkészíteniük, azokban a kötelező dokumentumokban majd a kijövendő felügyelő mit fog 
vizsgálni. Ne érjen senkit meglepetésként, hogy amikor kijön egy vizsgálat, mit kérnek, hogy 
kérnek, már most tudva legyen és legyen egy teljes nyár, hogy felkészüljön arra a pedagógus, 
hogy egy portfoliót készítsen az életútjáról. Ez hellyel-közzel megvan a személyi anyagban, 
de az ellenőrzés sok olyan dokumentumot vizsgál ebben a portfolióban, amely nem kötelező 
munkaügyi dokumentum. Tanüggyel kapcsolatban van bármilyen kérdésük? Nagyon szívesen 
válaszolok.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük. Képviselő-testületé a lehetőség. Kérdés, 
észrevétel, vélemény?  
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Balázs Zoltán képviselő: Amit az önkormányzat havonta 2 millió Ft-ot a működtetésre 
befizet, az a központba kerül, és onnan jön vissza, vagy konkrétan itt marad a kiszombori 
intézménynél? 
 
Vargáné Nagy Éva pénzügyi vezető: A hozzájárulás bekerül a központba, de igyekszünk úgy 
gazdálkodni és az iskoláknak úgy osztani a pénz lehetőséget, hogy ez itt maradjon az 
intézményre visszafordítva. Azért is kértük most felmérni a nyári karbantartásokat, hogy ne 
csak egy tisztasági meszelésre fussa, hanem, amit tudunk, pótolunk, vagy megcsináltatunk 
belőle. Sajnos nem a tankerület költségvetésébe kerül bele.  
 
Balázs Zoltán képviselő: A karbantartást külön csapat végzi vagy mindig helyi vállalkozástól 
rendelik meg? Hogyan működik?  
 
Banyó Zoltán műszaki vezető: A nyári karbantartási munkálatok nagyrészt 
parkettalakkozásból, illetve a WC tisztasági festéséből állnak. Ezt a polgármester asszonnyal 
leegyeztetve abban állapodtunk meg, hogy az anyagköltséget mi álljuk és a munkát konkrétan 
a Hivatal festői fogják elvégezni.  
 
Vargáné Nagy Éva pénzügyi vezető: A tankerületnek 12 iskolája van. A 12 iskolában 
mindenütt van karbantartás. A nyári feladatunk az lesz, hogy megnézzük, kinek mi a 
végzettsége, mivel az iskolában munka nem folyik, ezért úgy fogjuk csoportosítani a 
karbantartókat, takarítókat, hogy az iskolákból egy helyre kerüljenek és célfeladatokat fognak 
ellátni. Koordinálva lesznek ezek a munkálatok is. 
 
Farkas Éva tankerületi igazgató: Július 1-től szeretnénk létrehozni egy olyan tankerületi 
szinten központosított karbantartói központi egységet, hogyha lehet így mondani, amivel ezt 
meg tudjuk valósítani. A központba fog befutni a probléma és akkor onnan megfelelő 
szakember fogja ellátni ezt a feladatot. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Be fog lépni az önkéntesség is. A foglalkoztatást helyettesítő 
támogatásban részesülőkről adunk javaslatot, a listából ki tudják választani a megfelelő 
személyeket.  
 
Vargáné Nagy Éva pénzügyi vezető: Baloghné Vass Katalinék nagyon jól működtetik az 
önkéntes pontot. Minden településen ott vannak. Valóban megkeresett bennünket az önkéntes 
pont vezetője, hogy nagyon szívesen részt vennének a nyári munkálatainkban. Ennek nagyon 
örülünk, mert közöttük vannak, akik a fűnyírással, gallyazással foglalkoznak vagy éppen a 
nagytakarításban tudnak részt venni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ez jó lesz majd évközben is, mert Süli Jánossal 
összegyűjtettem, hogy áprilistól a virágoskertek gondozásával, fűnyírással mennyit 
dolgoztunk óraszámban. Az iskolatej szállításban is az önkormányzat segít. Ha ebbe még 
önkéntesek is be tudnak lépni, az önkormányzatnak is könnyebb dolga lenne, nem kellene 
annyi órát ott tölteni. Nagyon jó kezdeményezés. Az oktatási törvény előírja azt, hogy a 
hitoktatásnak az iskolában kell megtörténnie? Más helyen is lehet? Hitoktató csak pedagógus 
végzettséggel lehet valaki? A szakfelügyeleti rendszer szeptembertől belép?  
 
Farkas Éva tankerületi igazgató: A hitoktatással kapcsolatosan nem írja elő a törvény, hogy 
csak az intézményben, helyileg lehet megvalósítani. Azt írja elő, hogy az erkölcstan órával 
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párhuzamosan egy időben kell ugyanazon az évfolyamon megtartani. Helyileg, hogyha közel 
van, ebben az esetben a Plébánia közel van, ott is megtartható, pontosan a hely hiánya miatt.  
 
Barna Gábor tanügy-igazgatási referens: A szakfelügyelet biztosan nem lép életbe, mert a 
szakfelügyelet nem szakfelügyelet, hanem tanfelügyelet. Mind a kettőnek van létjogosultsága. 
A tanfelügyeleti rendszert tervezik szeptembertől bevezetni. A tanfelügyeleti rendszer abból 
áll, hogy egy intézményt a tanfelügyelők elkezdenek értékelni, ami első körben a 
pedagógusok értékeléséből áll. Amennyiben az adott intézmény pedagógusainak a 80 %-át 
leértékelik, akkor van lehetőség arra, hogy magát az intézményvezetőt és az intézményt 
értékeljék. Amennyiben egy ilyen minősítési eljáráson átesett egy adott intézmény, utána 
kezdődhet meg a pedagógusoknak az átsorolása. Ezzel kapcsolatban nem nyilatkozom, 
hogyan történik meg. A szakfelügyeletnek is van létjogosultsága, mert azoknál a kollégáknál, 
ahol a tanfelügyelők azt az észrevételt teszik, hogy vannak különböző területei akár a 
felkészültségében, akár a módszertanában, akár munkájának a hatékonyságában, az 
elkötelezettségében, az etikájában, e mellé kifejezetten szakfelügyelőt vagy más szóval 
tanácsadót fognak kirendelni, aki a munkáját segíti, nyilván azzal a szándékkal, hogy a 
kolléga megfelelően végezze munkáját, hogy a minősítési eljáráson pozitívabb elbírálást 
kapjon.  
 
Bacsa György alpolgármester: Említette, hogy helyhiány miatt a Plébánián is megtartható a 
hittan oktatás. A különböző felekezeteknek is ott lesz megtartva? 
 
Farkas Éva tankerületi igazgató: A református, a katolikus egyház és egy fővel volt jelen a 
Hitgyülekezet részéről az igény. A hitgyülekezeti hitoktatás valószínű nem is fog beindulni, 
mert legalább évfolyami szinten legalább 7 főnek kell a csoportban jelen lenni, ahhoz hogy a 
csoport hit- és erkölcstan oktatása beindulhasson. A katolikus plébániára gondoltam és a 
református sincs túl nagy távolságra, úgy gondolom, hogy ott is megoldható. Tanterem hiány 
miatt jöhet ez szóba, hiszen a csoportbontások miatt, amit említettek tanügy-igazgatás 
kapcsán, valóban több tanteremre lesz a jövő tanévet illetően szükség.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Már az óvodában is oktatási azonosító számot kap 
minden gyermek ettől a nevelési évtől kezdve. Az óvodák augusztus 31-ig jogviszonyban 
vannak ezekkel a gyerekekkel, viszont beiratkoztak már az iskolába a leendő első 
osztályosok. Mikortól lehet diákigazolványt csináltatniuk? Hogyan szüntessem meg? Hallva, 
olvasva az anyagot, mindannyian tudjuk, hogy iszonyú munka van mögötte. Azt gondolom, 
mindenkinek köszönet, hogy ez így működik és összeállt. Sok-sok kérdés merül fel. Vajon a 
mindennapokban hogyan tud működni? Ez így nagyon szép és jó, biztos így is van, csak a 
mindennapi rutin, mennyire gyors, egy új szervezet hogyan tudja ezt működtetni. Nem 
találom a szakköröket. A délutáni csoportbontásokban a szakkörök is beletartoznak?  
 
Barna Gábor tanügy-igazgatási referens: A diákigazolvány az első. Nemcsak az óvoda és az 
általános iskola, hanem az általános iskola és a középiskola viszonylatában is mindig 
problémát szokott jelenteni, mert a tanév június 15.-éig tart, ha a szorgalmi időszakát nézzük, 
de ha a köznevelési törvényt nézzük, akkor augusztus 31-ig tart a tanév. Biztos, hogy nem 
lesz zökkenőmentes az átmenet, éppen azért, mert az okmányirodán keresztül kell 
megrendelni a diákigazolványokat. Azt gondolom, hogy a legcélszerűbb az lenne, mivel az 
iskolák már az OM azonosítókat tudják, illetve az ovisoknak már van, június 15-től 
átfordítanám az ovisokat, a törvény mezsgyéjén haladva, hogy a gyerekeknek a 
diákigazolványa biztos meglegyen, ha utazni kell, problémát ne jelentsen. Ha az átfordítás 
augusztus 31.-ével történik meg, akkor ezek után fognak a szülők elmenni diákigazolványt 
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igényelni, elképzelhető, hogy novembernél hamarabb nem lenne diákigazolvány. Szakkör 
mint olyan elvesztette úgymond a létjogosultságát. Azonban nem lehet azt mondani, hogy a 
délutáni órák azok mind új anyagot feldolgozó órák. Például történelem tanár óraszáma a heti 
időkeret miatt megemelkedik, akkor ezeket az óraszámokat úgy kell elképzelni, hogy a 
délelőtti órákban 8-tól 12 óráig vannak azok a típusú történelem órák, ahol haladnak rendesen 
az anyaggal. A délutáni időpontokban megszervezett órák azok az órák, amelyeket a 
történelem tanár nyilván előre tervezve mikor megírja az egész éves munkatervét, akkor 
kitalálja, hogy gyakorló órákat szeretne tartani vagy esetleg differenciált oktatásban úgymond 
szakkör jelleggel, ami az adott csoportnak a tananyagához kapcsolódóan kiegészítő 
információkat ad át. Megmaradnak a tantárgy specifikus plusz órák, viszont ennek van egy 
másik oldala is, ahol a felzárkóztatás jelenik meg, ezt tartottuk fontosnak első körben. 
Természetesen, ha valaki művészeti oktatásban vesz részt, akkor arra ezekről az időpontokról 
el tud menni. Ezért is tartottuk azt fontosnak, hogy az iskolát ne nevezzük egész napos 
iskolának. Ha egész napos iskolának neveznénk, akkor az iskola igazgatójának nem lenne 
meg az a lehetősége, hogy elengedheti a gyerekeket 4 óra előtt bármilyen foglalkozásra. A 
mindennapi működésben ez nem okoz, azt gondolom, problémát. Gyakorlatilag az 
iskolaigazgatóval heti kapcsolatban vagyunk, ami nem mindig személyes kapcsolat, mert 
nyilván több településen jelen vagyunk, de e-mailen, telefonon, ha jeleznek, akár technikai 
jellegű problémájuk van, például a fénymásoló tönkremenetele, akár bármilyen más jellegű 
probléma. Éppen azért vagyunk ketten Dr. Debrey Attilával tanügy-igazgatási referensek, 
mert elosztottuk az iskolákat, így nyilván ez a munka is osztódik, nagyobb figyelem tud jutni 
a kiszombori iskolára, mintha csak a 13 településnek az egyike lenne.  
 
Vargáné Nagy Éva pénzügyi vezető: Gazdaságilag napi kapcsolatban állunk az 
iskolatitkárral. Most indult újra az iskolatej programunk, megkötöttük a szerződést a 
2013/2014-es tanévre is. A gazdálkodással és a dolgozók KIR3-ban történő rögzítésével, az 
iskolatitkárral napi kapcsolatban állunk. A rendszerben rögzített anyagokat leellenőrizzük. A 
KIR3 rendszer kihelyezésre került az iskolába, mert azt nem tudjuk felvállalni, hogy rögzítjük 
a pedagógusoknak a túlóráját, a munkába járást, nem is ez a feladatunk, az iskola tudja hány 
bejáró pedagógusa van, a változóbéreket, a helyettesítést, természetesen aládokumentálva, 
bekerül, ezt követően ellenőrizzük és hitelesítjük.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Mindegyik intézmény dolgozója megkapja az Erzsébet-
utalvány 8/12-ed részét?  
 
Vargáné Nagy Éva pénzügyi vezető: Most csak azokban az intézményekben kapják meg a 
caffetéria 8/12-edét, amelyikben kapták, természetesen Kiszomboron kapták, július 5-ig 
kifizetésre kerül. Nem utalványban, hanem pénzben, a havi 5.000,- Ft-ot meg fogják kapni, 
mert felbruttósítva kerül számfejtésre.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Nem okoz feszültséget azok között az intézmények 
között, ahol nem kapták? 
 
Vargáné Nagy Éva pénzügyi vezető: A Makói Tankerület jó helyzetben van, mert két 
intézmény nem kapott caffetériát. Általában minden intézményben 5.000,- Ft/hó összegben 
kapták, még ez sem fog okozni különböző feszültséget iskolánként.  
 
Farkas Éva tankerületi igazgató: Bízunk benne, hogy szeptember 1-től új rendezőelv szerint 
fogják megkapni a pedagógusok. Mondtam, hogy változó rendszerről van szó, akkor azt is 
látni kell, hogy április 1-től még sok új intézmény került a megyei intézményfenntartó 
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központtól a rendszerbe. Az önkormányzati fenntartású intézmények január 1-től kerültek át, 
viszont több intézmény még csak április 1-től került át, emiatt is van, hogy a caffetériának a 
megosztása még szeptember 1-től kérdőjeles, hogy milyen formában kerül kifizetésre, hogy 
minden dolgozó részesüljön belőle, ne csak a volt önkormányzati fenntartású intézmények 
dolgozói. A pedagógiai szakszolgálat szintén átalakulóban van, augusztus 1-től fog felállni az 
új rendszerében, szintén megyei központosítással és járási tagintézményi vezetéssel. 
Folyamatosan átalakuló rendszerről van szó. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Szeretnénk megköszönni a tájékoztatót, ami nagyon 
részletes volt és azt a munkát is, amit ebben az eltelt időszakban elvégeztek, illetve elvégeztek 
a munkatársaink közösen, még mindig folyamatosak a változások, ha lezajlik, akkor a 
legfontosabb terület marad az oktatás. Köszönjük az együttműködést és továbbiakban is sok 
sikert, kitartást kívánunk. Javaslom a testületnek a tájékoztatás elfogadását. Aki elfogadja a 
tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 126/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Tájékoztató a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ kiszombori feladatellátásáról, 
az iskola működtetésének tapasztalatairól 
 
126/2013.(V. 28.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és tudomásul 
vette a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ kiszombori feladatellátásáról, az iskola 
működtetésének tapasztalatairól szóló tájékoztatót. 
 
A tájékoztató a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Farkas Éva tankerületi igazgató 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
3. Napirend 
A gyermekvédelmi munkáról szóló beszámoló Kiszombor nagyközség területén 
Előadók: Szegvári Ernőné     Kunné Horváth Izabella 
      polgármester           intézményvezető 
 
/A beszámoló a jegyzőkönyv 4. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A gyermekvédelmi munkáról szóló beszámoló Kiszombor 
nagyközség területén a következő napirend. Kérdezem, szóbeli kiegészítést kívánnak-e tenni? 
Amennyiben nem, el szeretném mondani, hogy azt látjuk, hogy egyre több és komolyabb 
feladatokkal terhelt a szolgálat munkája. Nagyon nehéz feladatokat látnak el és ezt tényleg 
együttműködés keretében. Látható az anyagból is, hogy a jelzőrendszerben mennyien vannak 
benne, mennyien végzik ezt a munkát. Próbálunk a helyzeten javítani, ami nem könnyű. A 
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járás létrejöttével hatáskörök elkerültek, a védelembevétel Makóhoz tartozik már. Kérdés, 
észrevétel, vélemény?  
 
Balázs Zoltán képviselő: A nagy iskolai hiányzások következményeinek volt valami 
foganatja?  
 
Furujás Józsefné szociális ügyintéző: Azt tapasztalom, hogy akiknél ez előfordul, a 16 év 
feletti korosztályba tartozik. Jogszabályváltozás miatt a jövőben már ez nem fog arra a 
korosztályra vonatkozni, nem lesznek tankötelesek. A fiatalabb korosztályban még tavaly 10 
óra hiányzás után jegyzői figyelmeztetést kaptak. 16 év felettieknél nem sok hatása volt.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A tankötelezettség korhatára alacsonyabb lett, ez hogyan 
érinti a foglalkoztatást helyettesítő támogatásban részesülők korhatárát? 
 
Furujás Józsefné szociális ügyintéző: Aktív korúakra vonatkozik, marad a 18 év. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Két évig nem lehet akkor őket semmibe bevonni. A családi 
pótlék is csak az iskoláztatás idejére jár, a családjának kell eltartani.  
 
Furujás Józsefné szociális ügyintéző: Tavaly még visszakapták utólag a családi pótlékot, ha 
rendesen jártak iskolába, most már felfüggesztik arra az időre, amíg nem jár iskolába, de nem 
kapja vissza, utána, ha ismét jár, csak attól az időponttól kezdve folyósítják tovább.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Ezt jobb megoldásnak is tartom, mert tudták a szülők, 
hogy később egy összegben megkapják. Nem igazán működtek közre, hogy ez a probléma, az 
állandó hiányzás megszűnjön. Remélem, ez az intézkedés a szülőt arra fogja kényzeríteni, 
hogy tegye a szülői kötelességét. 
 
Hegedűs Kitti  családgondozó: A felfüggesztés nagyobb visszatartó erő, az 50 órára nagyon 
odafigyelnek. Ez most egy átmeneti időszak, most a 16 éves tankötelezettség csak azokra 
vonatkozik, akik a 2012/2013-as tanévben kezdték meg tanulmányaikat. Van egy átmenet, aki 
16 éves elmúlt 1 nappal, már nem tanköteles, de van olyan gyerek, aki ebben a tanévben 
szeptember 1-ig betöltötte a 18. évet és még tanköteles ebben a tanévben. Elég problematikus. 
A 16 éves, ha elkezd hiányozni, nem fogja az vissza, hogy nem kap a szülő családi pótlékot. 
Elgondolkodtató, hogy bejönnek a gyerekek, hogy 10-20-25-30 igazolatlan hiányzásuk van, 
általában mind olyanok, hogy 16-17 évesek és még csak 9. évfolyamos. Tavaly máshova járt, 
évközben is váltják az iskolát. Lesz egy olyan generáció, hogy csak 8 osztályuk lesz és nem 
lesz semmi szakképzettségük. Ez majd az önkormányzaton fog visszacsapódni és egyre 
többen lesznek ilyenek. A 16 évet megkérdőjelezem, akkor még nem kaphat segélyt, 
semmiféle jövedelme nem lesz. Annyi pozitívum, hogy regisztrálják őket a munkaügyi 
központban. Az egy év együttműködése meglesz, mire 18 éves lesz.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem kellene, hogy ez életcél legyen. Az a probléma, hogy 
nem tanulnak, és nem érzik annak a súlyát, hogy egy jó szakmával még manapság is lehet 
boldogulni. Ez társadalmi probléma. Igazán azt látom, hogy eszközök nincsenek a kezünkben, 
a szülőknél van ennek a kulcsa. Azt nem tudjuk, hogyan szólítsuk meg őket. Azért is nagyon 
nehéz ez a munkakör, mert nagyon ritka az az eset, amikor pozitív a visszajelzés és pozitívan 
záródnának ezek a nagyon nehéz élethelyzetek. Erre összefogással a társadalomnak kellene 
válaszolni, mert ez így nem jó irányba halad, azt látjuk. A rendszerváltás óta ez probléma, már 
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több generáció az, akik ilyen mintát láttak maguk mögött. Ez a helyzet nem javul, hanem 
inkább romlik. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Azt látom, hogy akik ebben a munkában dolgoznak, 
folyamatosan próbálkoznak olyan módszerekkel, amivel közelebb kerülhetnek az 
érintettekhez. Igaza van polgármester asszonynak, ez egy társadalmi probléma, ami kiabál a 
megoldásért vagy valami változtatásért. Azt gondolom, hogy tényleg nem rajtunk múlik, 
hanem egy elkötelezett, közös, kölcsönös együttműködés tudna eredményt hozni, ami nagyon 
nehéz. Ilyen téren nincs eszköz a kezünkben, kezükben. A beszámolóból olvasható, hogy ez 
az önkormányzat érzi a feladatnak a súlyát, ezért a társulással a továbbiakban is ennek a 
szolgálatnak a létjogosultságát megőrizzük. Valószínű majd a feltételek is alakulnak majd a 
másik beszámolót olvasva.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Küzdünk a fennmaradásért, jogszabály értelmében kötelező 
feladat. Azt szeretnénk elérni, hogy az együttműködés megmaradjon Ferencszállással, 
Klárafalvával és a többlet normatívák irányába visszük ezt a kérdést, mert amit kapunk rá, 
igazán sok feladatnál nem fedezi a felmerülő kiadásokat. Megteszünk mindent azért, hogy 
ebben a szervezetben a munkatársaknak biztonsággal elláthatóak legyen a feladatuk. Ezért jött 
létre ez a társulás, ami a hivatali munkatársaknak többletmunkát fog jelenteni. Mindent 
beáldozunk azért, hogy legyen fedezete a feladatellátásnak. Remélem, jobb lesz majd az 
objektív elhelyezésük is, mert július 1-től átköltöznének a Szociális Gondozási Központba, 
jobb körülmények között tudják ellátni feladatuk. Úgy látom, hogy az együttműködés megvan 
a Hivatal és a szolgálat, de ugyanúgy megvan a caritas szervezet között, ha adományosztás 
van, mindenki segít. Van-e még kérdés? 
 
Szekeres Krisztián képviselő: A bölcsődénél 42 gyermek van a 2012. évi adatoknál. Miből 
adódik? 
 
Dénes Andrásné Bölcsőde szakmai vezetője: Az év folyamán ennyien jelentkeztek összesen. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Készült előterjesztés az óvoda kapcsán, ami összefügg a 
bölcsődével. Amikor elkezdtük a gondolkodást a társulásban, akkor el kellett dönteni, hogy a 
bölcsőde vagy óvodai csoport maradjon. Mindenképpen a bölcsőde irányában erősítünk és az 
elképzelés az, hogy megtartsuk a bölcsődét. A másik, hogy a bölcsődére sok esetben sajnos 
nem mindig azért van szüksége, mert a szülő elment dolgozni, hanem itt is azokat a 
feladatainkat teljesítjük, hogy elhelyezést kapjanak 3 éves korukig a gyermekek olyan 
körülmények között, ami megnyugtató mindenkinek. A bölcsődének ilyen feladata is van. 
Mindenképpen a bölcsőde megtartása mellett tettünk javaslatot, erről meg is történtek a 
döntések a társulás kapcsán. Van-e még kérdés? Amennyiben nincs, szeretném megköszönni 
a munkatársaknak az eltelt időszakban elvégzett munkáját és attól, hogy a gondozottak száma 
nem csökken, az nem a munkájuk negatív megítélése, hanem azt is tudom, nagyon sokat 
tesznek azért, hogy javuljon a helyzet. Köszönjük azt a munkát, amit elvégeztek, a 
továbbiakban is ehhez kitartást kívánok és együttműködést a jelzőrendszerrel, az 
önkormányzattal és a képviselő-testülettel. Javaslom elfogadásra a gyermekvédelmi munkáról 
szóló beszámolót. Aki elfogadja a beszámolót, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 127/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: A gyermekvédelmi munkáról szóló beszámoló Kiszombor nagyközség területén 
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127/2013.(V. 28.) KNÖT h. 
HATÁROZAT 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a gyermekek védelméről és a 
gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény 96. § (6) bekezdése alapján 
meghatározott átfogó éves értékelés keretében megismerte, megtárgyalta és elfogadta a 
Kiszombor, Ferencszállás, Klárafalva Önkormányzatainak a Kiszombori Egyesített 
Egészségügyi és Szociális Intézmény Szociális Alapszolgáltatás és Gyermekjóléti Szolgálatot 
Ellátó Szervezeti Egységének fenntartó társulása (székhelye: Kiszombor, Szegedi u. 2.) által, 
valamint a Kiszombori Polgármesteri Hivatal által készített, a 2012. évi gyermekvédelmi 
munkáról szóló beszámolót. 
 
A beszámoló a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Csongrád Megyei Kormányhivatal Szociális és Gyámhivatal 

6741 Szeged, Rákóczi tér 1. 
- EESZI Kunné Horváth Izabella vezető 
-     Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
4. Napirend 
Beszámoló az EESZI tevékenységéről 
Előadó: Kunné Horváth Izabella 
       intézményvezető 
 
/A beszámoló a jegyzőkönyv 5. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Beszámoló az EESZI tevékenységéről a következő napirend. 
Van-e szóbeli kiegészítés? 
 
Kunné Horváth Izabella intézményvezető: Változásokra összpontosítva próbáltam 
elkészíteni. Az átmeneti ellátás megszüntetéséről havi beszámolókkal igyekeztem a 
képviselő-testületet tájékoztatni, ezért erre nem akartam kitérni. Inkább az idősek klubjáról 
próbáltam bővebben írni. A módszertani központokat megemlítettem, hogy sajnos 
megszűntek, ez szakmai problémát okozott. Országos szinten van egy olyan intézmény jelen 
pillanatban, ami korábban 3 megyét fogott csak össze és a 3 megyébe jártak ki a központból 
és tényleg nagyon jó tanácsokkal, anyagokkal láttak el. Most a legutóbbi ellenőrzésünk során 
sem jöttek ki, mert több havi a lemaradásuk, a módszertani központ helyett létrejött országos 
központnak az ellenőrzésekkel. Két részről voltak: a Kormányhivatal és a népegészségügyi 
intézet részéről. Folynak a változások minden területen.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük. A védőnői szolgálatnál is lehet hallani, hogy 
változások várhatók, erről sem tudunk közelebbit. Elképzelhető, hogy a védőnői szolgálat is 
az önkormányzat fenntartásából átkerül majd egy másik szintre. Az eltelt időszakban egy 
védőnő látta el a feladatot belső helyettesítéssel, mert a másik védőnő fizetés nélküli 
szabadságon volt, most az megszűnik, nem jön vissza dolgozni. Pályázatot írunk majd ki 
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másik védőnői álláshelyre, napi 6 órásra, mert a létszámok ezt indokolják. A belső 
helyettesítéssel egy évig lehet megoldani, utána nagyon nagy veszteségünk van az OEP 
finanszírozásnál, ezt már belső helyettesítéssel nem ésszerű tovább csinálni. Látszik, hogy a 
létszámok nagyon csökkennek. A védőnő kiszámolta a születés számokat és a gondozási 
létszámokat, ez azért is érdekes, mert ezek nem azonosak. Látszik a tavalyi évben például 43-
an születtek, 33 gondozott volt, ez annyit jelent, hogy 10 gyermek más helyen van. Az idei 
évben 18 születés várható. Ez a születésszám végig fogja követni az óvodát, iskolarendszert. 
Ez nagyon nagy baj, erre kellene valami megoldást találni, hogyan tudna az önkormányzat 
ezeken a helyzeteken segíteni.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Szépen összeállított anyagot kaptunk. Külön örültem 
annak, hogy van már olyan terület, ahol határozatlan idejű működési engedélyt sikerült kapni. 
Nagyon nagy eredménynek tartom, hogy sikerült a létszámokon emelni, kiesett egy terület, de 
megtalálták azt a másik lehetőséget, amivel finanszírozni lehet az intézmény működését.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A létszámokról még annyit, hogy a gyermekjóléti és 
családsegítő szolgálatnál is változik a dolgozók létszáma. Volt egy fő 4 órás dolgozónk, a 
munkaviszonyának meg kellett szűnni, mert nem volt meg a megfelelő képesítése. A 
feladatokat működési engedéllyel lehet ellátni. Vállaltuk, hogy 2 éven belül megszerzi a 
képesítést, amit nem tett meg, így további alkalmazásra nincs már mód és lehetőség. Most úgy 
oldotta meg az intézmény, hogy lesz 1 fő 8 órás és 2 fő 6 órás dolgozó, akikkel szeretnénk 
ellátni a feladatot, ez a jogszabálynak megfelelő létszám. A családsegítő szolgálatnál a 
dolgozói létszám 20 %-a lehet, ami nem szakképesített dolgozóval van betöltve. Félő az, ha 
nem szakemberekkel láttatjuk el, akkor nem kapunk működési engedélyt. Kérdés? 
Amennyiben nincs, megköszönve az eredményeket, az eltelt időszakban végzett munkát, 
javaslom a beszámoló elfogadását. Aki elfogadja a beszámolót, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 128/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény tevékenységéről szóló beszámoló 
 
128/2013.(V. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a szociális igazgatásról és 
szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény 92/B. § (1) bekezdés d) pontja alapján 
megtárgyalta és elfogadta az intézményvezető által előterjesztett beszámolót az Egyesített 
Egészségügyi és Szociális Intézmény (6775 Kiszombor, Szegedi u. 2.) éves munkájáról. 
 
A beszámoló a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- EESZI Kunné Horváth Izabella vezető 
-     Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
 
 
5. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
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- Vagyonrendelet módosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelet-tervezet, az előzetes hatásvizsgálati lap, az indokolás és a törvényességi 
felhívás a jegyzőkönyv 6. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Vagyonrendelet módosításával folytassuk munkánkat. Jegyző 
úrnak van-e szóbeli kiegészítése? 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Nincs. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Aki egyetért a rendelet módosításával, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal megalkotta 12/2013. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
12/2013.(V. 29.) önkormányzati rendelete 

az önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 
7/2006.(II. 28.) KKÖT rendelet módosításáról 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 109. § (4) bekezdésében, valamint 
a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. törvény 5. §-ában kapott felhatalmazás 
alapján, az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés e) pontjában meghatározott 
feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 
 

1. § 
 
Hatályát veszti az önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 
7/2006.(II. 28.) KKÖT rendelet 12. § (4) bekezdése. 
 

2. § 
 
Ez a rendelet a kihirdetése napját követő napon lép hatályba.  
 

Szegvári Ernőné sk.      Dr. Kárpáti Tibor sk. 
    polgármester       jegyző 

 
 
- Társulási megállapodások felülvizsgálata 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslatok és a társulási megállapodás a jegyzőkönyv 7. számú 
melléklete./ 
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Szegvári Ernőné polgármester: Társulási megállapodások felülvizsgálata. Kérdés? 
Amennyiben nincs, aki az 1. számú határozati javaslatban foglaltakkal egyetért, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 129/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Makói Kistérség Többcélú Társulása Társulási Megállapodásának felülvizsgálata 
 
129/2013.(V. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a társulási 
megállapodások felülvizsgálata tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a 
Magyarország Alaptörvényében, valamint a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 
2011. évi CLXXXIX. törvény 87-95. §-ában foglalt szabályok alapján elkészített, Makói 
Kistérség Többcélú Társulása Társulási Megállapodását 2013. július 1-i hatállyal jóváhagyja. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete képviselőjeként a Társulási 
Tanácsba Szegvári Ernőné polgármestert delegálja, akadályoztatása esetén Bacsa György 
alpolgármester helyettesíti. 
 
Felelős: polgármester 
Határidő: 2013. július 1. 
 
A határozatról értesül: 
- Dr. Buzás Péter Makó város polgármestere 
- Dr. Bánfi Margit Makó város jegyzője 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért a 2. számú határozati javaslatban foglaltakkal, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 130/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Makói Kistérség Pedagógiai Szakszolgálati Társulása megszüntetése 
 
130/2013.(V. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a társulási 
megállapodások felülvizsgálata tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 88.§ (2) bekezdésében biztosított 
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hatáskörében, a 91.§ b) pontjában foglaltak alapján a Makói Kistérség Pedagógiai 
Szakszolgálati Társulása megszüntetését mondja ki 2013. július 1-i hatállyal. 
 
a) A Társulásnak vagyona nincs.  
b) A Társulás alkalmazásában álló munkavállaló nincs.  
c) A Társulás kötelezettséget nem vállalhatott.  
d) A Társuláshoz kötődően pályázat nincs folyamatban.  
e) A Társulás költségvetési szervet nem hozott létre, 
f) A Társulás jogutódja a Makói Kistérség Többcélú Társulása. 
 
Felelős: polgármester 
Határidő: 2013. július 1. 
 
A határozatról értesül: 
- Dr. Buzás Péter Makó város polgármestere 
- Dr. Bánfi Margit Makó város jegyzője 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért a 3. számú határozati javaslatban foglaltakkal, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 131/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Makói Kistérség Belső Ellenőrzési Társulása megszüntetése 
 
131/2013.(V. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a társulási 
megállapodások felülvizsgálata tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 88.§ (2) bekezdésében biztosított 
hatáskörében, a 91.§ b) pontjában foglaltak alapján a Makói Kistérség Belső Ellenőrzési 
Társulása megszüntetését mondja ki 2013. július 1-i hatállyal. 
 
a) A Társulásnak vagyona nincs.  
b) A Társulás alkalmazásában álló munkavállaló nincs.  
c) A Társulás kötelezettséget nem vállalhatott.  
d) A Társuláshoz kötődően pályázat nincs folyamatban.  
e) A Társulás költségvetési szervet nem hozott létre.  
f) A Társulás jogutódja a Makói Kistérség Többcélú Társulása. 
 
Felelős: polgármester 
Határidő: 2013. július 1. 
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A határozatról értesül: 
- Dr. Buzás Péter Makó város polgármestere 
- Dr. Bánfi Margit Makó város jegyzője 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- 43-as Főközlekedési Út Területfejlesztési Önkormányzati Társulás megszüntetése 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 8. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: 43-as Főközlekedési Út Területfejlesztési Önkormányzati 
Társulás megszüntetése. Kérdés? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 132/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: 43-as Főközlekedési Út Területfejlesztési Önkormányzati Társulás megszüntetése 
 
132/2013.(V. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 43-as 
Főközlekedési Út Területfejlesztési Önkormányzati Társulás megszüntetése tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 

 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. tv. 88. § (2) bekezdésében biztosított 
hatáskörében, a 91. § b) pontjában foglaltak alapján a 43-as Főközlekedés Út 
Területfejlesztési Önkormányzati Társulás megszűntetését 2013. május 31-i hatállyal 
kimondja. 
 
2. A 43-as Főközlekedési Út Területfejlesztési Önkormányzati Társulás: 

a) költségvetési gazdálkodást nem folytat,  
b) vagyonnal nem rendelkezik, 
c) mérlegjelentési és költségvetési beszámoló készítésére nem kötelezett, 
d) alkalmazásban álló munkavállalója nincs,  
e) folyamatban lévő pályázata nincs, 
f) jogutód nélkül szűnik meg. 

 
3. A Képviselő-testület felkéri a Társulás elnökét, hogy adatszolgáltatási kötelezettségéről 
gondoskodjon a Magyar Államkincstár Csongrád Megyei Igazgatósága felé a törzskönyvi 
nyilvántartásból való törlés céljából. 

 
Felelős: polgármester 
Határidő: 2013. május 31. 
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A határozatról értesül: 
- Varga Péter polgármester, a Társulás Elnöke - Apátfalva 
- Sajtos László Apátfalvi Polgármesteri Hivatal jegyzője 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- A Dél-alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás Társulási Megállapodásának 
felülvizsgálata az Mötv. rendelkezéseinek való megfelelés érdekében 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a társulási megállapodás a jegyzőkönyv 9. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Dél-alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás 
Társulási Megállapodásának felülvizsgálata az Mötv. rendelkezéseinek való megfelelés 
érdekében. A szúnyoggyérítési támogatást a Társuláson keresztül kapjuk. Kérdés? Aki 
egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 133/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Dél-alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás Társulási Megállapodásának 
felülvizsgálata és módosítása az Mötv. rendelkezéseinek való megfelelés érdekében 
 
133/2013.(V. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Dél-alföldi 
Regionális Környezetvédelmi Társulás Társulási Megállapodásának felülvizsgálata és 
módosítása az Mötv. rendelkezéseinek való megfelelés érdekében tárgyú előterjesztést és az 
alábbi döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a 
Magyarország Alaptörvényében, valamint a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 
2011. évi CLXXXIX. törvény 87-95. §-ában foglalt szabályok alapján elkészített, a Dél-
alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás Társulási Tanácsa 6/2013.(IV. 29.) Tt. 
határozatával jóváhagyott Dél-alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás Társulási 
Megállapodásának módosítását a jelen határozat melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja és 
felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert annak aláírására. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete képviselőjeként a Társulási 
Tanácsba Szegvári Ernőné polgármestert delegálja, akadályoztatása esetén Bacsa György 
alpolgármester helyettesíti. 
 
A Dél-alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás Társulási Megállapodásának módosítása 
és az egységes szerkezetbe foglalt Társulási Megállapodás jelen határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Kakas Béla elnök Dél-alföldi Regionális Környezetvédelmi Társulás 
   6762 Sándorfalva, Szabadság tér 1. 
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- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Közgazdasági Csoport Polgármesteri Hivatal Kiszombor 
- Irattár 
 
 
- Makó és Térsége Ivóvízminőség-javító Önkormányzati Társulás Társulási 
Megállapodásának felülvizsgálata 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és a társulási megállapodás a jegyzőkönyv 10. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Makó és Térsége Ivóvízminőség-javító Önkormányzati 
Társulás Társulási Megállapodásának felülvizsgálata. Kérdés? Aki egyetért a határozati 
javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 134/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Makó és Térsége Ivóvízminőség-javító Önkormányzati Társulás Társulási 
Megállapodásának felülvizsgálata 
 
134/2013.(V. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Makó és 
Térsége Ivóvízminőség-javító Önkormányzati Társulás Társulási Megállapodásának 
felülvizsgálata tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a 
Magyarország Alaptörvényében, valamint a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 
2011. évi CLXXXIX. törvény 87-95. §-ában foglalt szabályok alapján elkészített, Makó és 
Térsége Ivóvízminőség-javító Önkormányzati Társulás Társulási Megállapodását 2013. 
július 1-i hatállyal jóváhagyja. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat képviselő-
testülete képviselőjeként a Társulási Tanácsba Szegvári Ernőné polgármestert delegálja, 
akadályoztatása esetén Bacsa György alpolgármester helyettesíti. 
 
Felelős: polgármester 
Határidő: 2013. július 1. 
 
A határozatról értesül: 
- Dr. Buzás Péter Makó város polgármestere 
- Dr. Bánfi Margit Makó város jegyzője 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
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- Az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény alapító okiratának módosítása, 
illetve ezzel összefüggésben az önkormányzat SzMSz-ének módosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat, az alapító okirat, a rendelet-tervezet, az előzetes hatásvizsgálati 
lap és az indokolás a jegyzőkönyv 11. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény alapító 
okiratának módosítása, illetve ezzel összefüggésben az önkormányzat SzMSz-ének 
módosítása. Jegyző úrnak van-e szóbeli kiegészítése? 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Ez alapján egyértelmű, hogy nem Kiszombor önkormányzata lesz 
a fenntartója az EESZI-nek, hanem a Társulás. Az összes döntést a Társulási Tanács fogja 
meghozni. A legfontosabb módosítások, egyrészt a fenntartó-változás, másrészt a székhely is 
módosul, illetve a védőnői és fogorvosi feladatok kikerülnek az intézményi körből, és ehhez 
kapcsolódik az SzMSz módosítása, az önkormányzat intézményi kereteken kívül ellátott 
feladatellátásának részét fogják képezni. A határozati javaslatot egy 3. ponttal ki kellene 
egészíteni, ami ugyanaz, mint az óvodánál az utolsó, hogy normatív határozat és ki kell 
hirdetni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönjük. Kérdés? Aki egyetért a határozati javaslatban 
foglaltakkal az elhangzott kiegészítéssel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 135/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény alapító okiratának módosítása  
 
135/2013. (V. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az Egyesített 
Egészségügyi és Szociális Intézmény alapító okiratának módosítása tárgyú előterjesztést és az 
alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az Egyesített 
Egészségügyi és Szociális Intézmény alapító okiratát az államháztartásról szóló 2011. évi 
CXCV. törvény 8. § (4) bekezdésében biztosított fenntartói jogkörében eljárva, figyelemmel 
az államháztartásról szóló törvény végrehajtására kiadott 368/2011. (XII. 31.) Korm. rendelet 
5. §-ban meghatározott tartalomra, 2013. július 1. napjával - a jogalkotásról szóló 2010. évi 
CXXX. törvény 23. § (2) bekezdése szerint normatív határozattal – az alábbiak szerint 
módosítja: 
 
a) Az alapító okirat az alábbi „preambulummal” egészül ki: 
„A Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulás Társulási 
Tanácsa az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 8. § (5) bekezdésében kapott 
felhatalmazás alapján, az államháztartásról szóló törvény végrehajtására kiadott 
368/2011.(XII. 31.) Korm. rendelet 5. § (1)-(2) bekezdésében foglalt tartalmi 
követelményeknek megfelelően az alábbi alapító okiratot adja ki:” 
 
b) Az alapító okirat 1. pontja az alábbiak szerint módosul: 
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„A költségvetési szerv 
1. Megnevezése: Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény 
Rövidített neve: EESZI 
Törzsszáma: 638319 
Adószáma: 16685101-2-06” 
 
c) Az alapító okirat 2. pontja az alábbiak szerint módosul: 
„2. Székhelye: 6775 Kiszombor, Óbébai u. 11.” 
 
d) Az alapító okirat 3. pontja az alábbiak szerint módosul: 
„3. Telephelye címe: 6775 Kiszombor, Kossuth L. u. 13. 
Ellátottak számára nyitva álló helyiség:  
Társulási megállapodás alapján: 6774 Ferencszállás, Iskola u. 4. 
         6773 Klárafalva, Felszabadulás u. 28.” 
 
e) Az alapító okirat 5. pontja az alábbiak szerint módosul: 
„5. Közfeladata:  
A Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) 
bekezdés 8. pontjában meghatározott szociális, gyermekjóléti szolgáltatások és ellátások.” 
 
f) Az alapító okirat 6. pontja az alábbiak szerint módosul: 
„6. Alaptevékenysége:  
A szociális igazgatásról és szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény (a továbbiakban: 
Szt.) 62. §-ában meghatározott étkeztetés, az Szt. 63. §-ában meghatározott házi 
segítségnyújtás, az Szt. 64. §-ában meghatározott családsegítés, az Szt. 65/F. §-ában 
meghatározott idősek nappali ellátása, a gyermekek védelméről és a gyámügyi igazgatásról 
szóló 1997. évi XXXI. tv. (a továbbiakban: Gyvt.) 39-40. §-aiban meghatározott 
gyermekjóléti szolgáltatási feladatok, a Gyvt. 42-42/A. §-aiban meghatározott bölcsődei 
ellátás biztosítása.” 
 
g) Az alapító okirat 7. pontja az alábbiak szerint módosul: 
„7. Államháztartási szakágazati besorolása: 889900 Máshová nem sorolható egyéb szociális 
ellátás bentlakás nélkül” 
 
h) Az alapító okirat 8. pontja az alábbiak szerint módosul: 
„8. Az alaptevékenységek szakfeladatrend szerinti besorolása: 
881011 Idősek nappali ellátása 

 engedélyezett férőhelyek száma 30 fő 
889101 Bölcsődei ellátás 
             engedélyezett férőhelyek száma 30 fő 
889201 Gyermekjóléti szolgáltatás 
889921 Szociális étkeztetés 
889922 Házi segítségnyújtás 
  engedélyezett ellátotti létszám 27 fő 
889924 Családsegítés” 
 
i) Az alapító okirat 9. pontja az alábbiak szerint módosul: 
„9. Illetékessége, működési köre:  
Kiszombor nagyközség, Ferencszállás község és Klárafalva község teljes közigazgatási 
területe.” 
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j) Az alapító okirat 10. pontja az alábbiak szerint módosul: 
„10. Irányító szervének neve, székhelye:  
Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulás Társulási 
Tanácsa, 6775 Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 8.” 
 
k) Az alapító okirat 11. pontja az alábbiak szerint módosul: 
„11. Fenntartó neve, székhelye: 
Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulás, 6775 
Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 8.” 
 
l) Az alapító okirat 12. pontja az alábbiak szerint módosul: 
„12. Gazdálkodási besorolása: 
Önállóan működő költségvetési szerv” 
 
m) Az alapító okirat 13. pontja az alábbiak szerint módosul: 
„13. Gazdálkodási feladatait ellátó szerv neve, címe: 
Kiszombori Polgármesteri Hivatal, 6775 Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 8.” 
 
n) Az alapító okirat 14. pontja az alábbiak szerint módosul: 
„14. Vezetőjének megbízási rendje: 
Az intézményvezető kinevezése és vezetői megbízása a közalkalmazottak jogállásáról szóló 
1992. évi XXXIII. törvény, a 257/2000.(XII. 26.) Korm. rendelet, 15/1998.(IV. 30.) NM 
rendelet és a 1/2000.(I. 7.) SzCsM rendelet rendelkezéseinek megfelelően történik. 
A Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulás Társulási 
Tanácsa – pályázat alapján határozott időre – bízza meg az intézmény vezetésével az 
intézményvezetőt.  
Az intézményvezető felett a kinevezési, vezetői megbízási, felmentési és fegyelmi jogkört a 
Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulás Társulási 
Tanácsa gyakorolja. 
Az egyéb munkáltatói jogkör gyakorlója a Társulási Tanács elnöke.” 
 
o) Az alapító okirat 15. pontja az alábbiak szerint módosul: 
„15. Foglalkoztatottjaira vonatkozó foglalkoztatási jogviszonyok megjelölése: 
Közalkalmazotti jogviszony, melyre a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII. 
törvény rendelkezései az irányadók. 
Munkaviszony, melyre a Munka Törvénykönyve rendelkezései az irányadók. 
Megbízásos jogviszony, melyre a Ptk. rendelkezései az irányadók.” 
 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az Egyesített 
Egészségügyi és Szociális Intézmény alapító okiratát egységes szerkezetben a jelen határozat 
melléklete szerinti tartalommal határozza meg.  
Az egységes szerkezetű alapító okirat jelen határozat mellékletét képezi. 
 
3. A Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 51. § (6) 
bekezdése alapján, mint a képviselő-testület normatív határozatát, a helyben szokásos módon 
közzé kell tenni a polgármesteri hivatal hirdetőtábláján történő kihelyezéssel. 
 
A határozatról értesül:  
- Jani János Ferencszállás község polgármestere 
- Fekete József Klárafalva község polgármestere 
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- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Dr. Gácsi Zoltán jegyző 
- MÁK Csongrád Megyei Igazgatósága 
- Csongrád Megyei Kormányhivatal Szociális és Gyámhivatala 
- Kunné Horváth Izabella intézményvezető 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Aki egyetért az SzMSz módosításával, kérem, 
kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal megalkotta 13/2013. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
13/2013. (V. 29.) önkormányzati rendelete  

az önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló  
8/2013. (III. 27.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 143. § (4) bekezdés a) pontjában 
kapott felhatalmazás alapján, az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés d) pontjában meghatározott, 
a szervezetének kialakításával és működési rendjének meghatározásával kapcsolatos 
feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 
 

1. § 
 
Az önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 8/2013.(III. 27.) 
önkormányzati rendelet (a továbbiakban: R.) 1. § (2) bekezdés b) pontja helyébe a következő 
rendelkezés lép: 
„b) Az önkormányzat intézményi kereten kívül kötelezően ellátandó feladatellátásának 
telephelyei 

ba) 6775 Kiszombor, Szegedi u. 2. (védőnői körzet, fogorvosi szolgálat) 
bb) 6775 Kiszombor, Szegedi u. 2/B. (könyvtár), 
bc) 6775 Kiszombor, Szegedi u. 13. (művelődési ház).” 

 
2. § 

 
Az R. 2. melléklete a következő 3.1.23., 3.1.24., 3.1.25. és 3.1.26. pontokkal egészül ki:  
„3.1.23. Múzeumi gyűjteményi tevékenység 
3.1.24. Múzeumi kiállítási tevékenység 
3.1.25. Fogorvosi alapellátás  
3.1.26. Család- és nővédelmi egészségügyi gondozás” 
 

3. § 
 
Hatályát veszti az R. 2. melléklet 1.1., 2.1.2.1. és 2.1.2.2. pontja. 
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4. § 
 
Ez a rendelet 2013. július 1-jén lép hatályba.  
 

Szegvári Ernőné sk.      Dr. Kárpáti Tibor sk. 
    polgármester       jegyző 

 
 

- Óvoda alapító okiratának módosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a határozati javaslat és az alapító okirat a jegyzőkönyv 12. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Óvoda alapító okiratának módosítása. Szóbeli kiegészítés? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Az alapító okiratban úgy szerepel, hogy sajátos nevelési 
igényű gyermekek óvodai nevelése, ellátása és az egyéb zavarral küzdő gyermekek óvodai 
nevelése integráltan. Ebbe beleértem azokat a sajátos nevelési igényeket is, aminek viszont az 
óvoda nem felel meg. Most kellett nyilatkozni az Emberi Erőforrások Minisztériumának 
akadálymentesítést követő kérdőívében, hogy kell-e például vezetősor. Azt nyilatkoztam, 
hogy nincs rá szükséges, mert nem fogadunk az alapító okirat szerint mozgás-, látás- és egyéb 
sérült gyerekeket. Attól tartok, ha ez így marad, abban az esetben ez beletartozna. Benne van 
enyhén értelmi fogyatékos, beszédfogyatékos, ha már csak zárójelben jeleznénk, mint a 
súlyos tanulási, figyelem- vagy magatartásszabályozási zavarral küzdő gyermekeket 
kiemeljük, beletenném azt a kitételt. A szakértői bizottság azt mondja, hogy a kiszombori 
óvoda fogadhatja a gyermeket és abban az esetben, nem utasíthatom el. Annak viszont olyan 
következményei vannak, hogy megfelelő szakemberre, helyiségre és fejlesztő eszközökre 
lenne szükség.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Ez a része a jelenleg hatályos óvodai alapító okiratban benne van, 
az alapján került átemelésre.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Amennyiben lehetséges, pontosítsuk.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A decemberi alapító okirat módosításnál nem volt aggálya? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Azóta márciusig módosítani kellett az összes 
programunkat. Be kellett építeni a Pedagógiai Programba a saját nevelési igényű gyerekek új 
irányelvét. Ennek megfelelően szűkíteném. A zárójeles részt kiegészíteném még „enyhén 
értelmi fogyatékos, beszédfogyatékos, autista” szövegrésszel. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Megkeresték a minisztériumból, az iskola felújításánál is 
kötelező volt minden akadálymentesítés, mert ezt nem a gyerek, hanem a szülő irányába kell 
megtenni.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Felmérték, hogy az épületben történt-e ilyen jellegű 
felújítás. A rámpa megvan, de a többi hiányzik. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az indukciós hurok nem sokba kerül, illetve esetleg 
kellhetnek még Braille-táblák. Kérdés? Amennyiben nincs, aki egyetért az alapító okirat 
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módosításával, a határozati javaslat kiegészítésével az „enyhén értelmi fogyatékos, 
beszédfogyatékos, autista” szövegrésszel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 136/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda alapító okiratának 
módosítása 
 
136/2013.(V. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az óvoda 
alapító okiratának módosítása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete, mint fenntartó az 
államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 8. § (5) bekezdésében kapott felhatalmazás 
alapján, az államháztartásról szóló törvény végrehajtásáról szóló 368/2011.(XII. 31.) Korm. 
rendelet 5. § (1)-(2) bekezdése szerinti tartalommal a Kiszombori Mikrotérség Karátson 
Emília Napköziotthonos Óvoda (6775 Kiszombor, József A. u. 19.) alapító okiratát - a 
jogalkotásról szóló 2010. évi CXXX. törvény 23. § (2) bekezdése szerint normatív 
határozattal – 2013. július 1. napjával az alábbiak szerint módosítja: 
 
a) Az alapító okirat az alábbi „preambulummal” egészül ki: 
„Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az államháztartásról szóló 
2011. évi CXCV. törvény 8. § (5) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, az 
államháztartásról szóló törvény végrehajtására kiadott 368/2011.(XII. 31.) Korm. rendelet 5. § 
(1)-(2) bekezdésében foglalt tartalmi követelményeknek megfelelően az alábbi alapító 
okiratot adja ki:” 
 
b) Az alapító okirat 1. pontja az alábbiak szerint módosul: 
„A költségvetési szerv 
1. Megnevezése: Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Naköziotthonos Óvoda 
Törzsszáma: 638308 
Adószáma: 16685046-2-06” 
 
c) Az alapító okirat 2. pontja az alábbiak szerint módosul: 
„2. Székhelye: 6775 Kiszombor, József A. u. 19.” 
 
d) Az alapító okirat 3. pontja az alábbiak szerint módosul: 
„3. Tagintézményei, címe: 6774 Ferencszállás, Iskola u. 6. 
           6773 Klárafalva, Kossuth u. 169.” 
 
e) Az alapító okirat 4. pontja az alábbiak szerint módosul: 
„4. Alapítás éve: 1883.” 
 
f) Az alapító okirat 5. pontja az alábbiak szerint módosul: 
„5. Közfeladata:  
A Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) 
bekezdés 6. pontjában meghatározott óvodai ellátás.” 
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g) Az alapító okirat 6. pontja az alábbiak szerint módosul: 
„6. Alaptevékenysége: 
A nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 7-8. §-a alapján ellátja a 3 éves kortól 
a tankötelezettség teljesítéséig a gyermekek óvodai nevelését, a sajátos nevelési igényű 
gyermekek óvodai nevelését, az iskolai előkészítést, és az óvodai étkeztetést.” 
 
h) Az alapító okirat 7. pontja az alábbiak szerint módosul: 
„7. Államháztartási szakágazati besorolása: 
851020 Óvodai nevelés” 
i) Az alapító okirat 8. pontja az alábbiak szerint módosul: 
„8. Az alaptevékenységek szakfeladatrend szerint besorolása: 
562912 Óvodai intézményi étkeztetés 
851011 Óvodai nevelés, ellátás 
             - referencia intézményi feladatok ellátása 
             - halmozottan hátrányos helyzetű gyermekek integrációs fejlesztő felkészítése 
851012 Sajátos nevelési igényű (enyhén értelmi fogyatékos, beszédfogyatékos, autista) 
gyermekek óvodai nevelése, ellátása egyéb pszichés fejlődési zavarral (súlyos tanulási, 
figyelem- vagy magatartásszabályozás zavarral) küzdő gyermekek óvodai nevelése 
integráltan” 
 
j) Az alapító okirat 9. pontja az alábbiak szerint módosul: 
„9. Illetékessége, működési köre:  
Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulás Társulási 
Megállapodása alapján: Kiszombor nagyközség, Ferencszállás község és Klárafalva község 
teljes közigazgatási területe.” 
 
k) Az alapító okirat 10. pontja az alábbiak szerint módosul: 
„10. Irányító szervének neve, székhelye:  
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete, 6775 Kiszombor, 
Nagyszentmiklósi u. 8.” 
 
l) Az alapító okirat 11. pontja az alábbiak szerint módosul: 
„11. Fenntartó neve, székhelye: 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzata, 6775 Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 8.” 
 
m) Az alapító okirat 12. pontja az alábbiak szerint módosul: 
„12. Gazdálkodási besorolása:  
Önállóan működő költségvetési szerv” 
 
n) Az alapító okirat 13. pontja az alábbiak szerint módosul: 
„13. Vezetőjének megbízási rendje: 
Az intézményvezető kinevezése és vezetői megbízása a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 41. § (7) bekezdése, valamint a 
közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII. törvény (a továbbiakban: Kjt.) 23. § 
előírásai szerint.  
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete – pályázat alapján, a Kjt. 
végrehajtására a közoktatási intézményekre vonatkozóan kiadott 138/1992.(X. 8.) Korm. 
rendelet 5 § (2) bekezdése szerint 5 évre, határozott időre – bízza meg az intézmény 
vezetésével az intézményvezetőt.” 
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o) Az alapító okirat 14. pontja az alábbiak szerint módosul: 
„14. Foglalkoztatottjaira vonatkozó foglalkoztatási jogviszonyok megjelölése: 
Közalkalmazotti jogviszony, melyre a közalkalmazottak jogállásáról szóló 1992. évi XXXIII. 
törvény rendelkezései az irányadók. 
Munkaviszony, melyre a Munka Törvénykönyve rendelkezései az irányadók. 
Megbízásos jogviszony, melyre a Ptk. rendelkezései az irányadók.” 
 
p) Az alapító okirat 15. pontja az alábbiak szerint módosul: 
„15. Az intézmény típusa: óvoda” 
r) Az alapító okirat 15. pontját követően kiegészül egy új ponttal: 
„16. Felvehető maximális gyermeklétszám: 224” 
 
s) Az alapító okirat 16. pontját követően kiegészül egy új ponttal: 
„17. Feladatellátást szolgáló vagyon: 
A törzsvagyon részét képező óvoda épület: 6775 Kiszombor, József A. u. 19. (Kiszombor: 11 
hrsz.) összes berendezési, felszerelési tárgyaival, leltár szerint. 
Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és Óvodai Önkormányzati Társulás Társulási 
Megállapodása alapján a tagok az óvodai ellátáshoz – a tagintézmények működéséhez - 
szükséges ingatlanok - 6774 Ferencszállás, Iskola u. 6. szám (Ferencszállás: 179 hrsz.), 6773 
Klárafalva, Kossuth u. 169. szám (Klárafalva: 1/3 hrsz.) - használatának jogát a Társulás 
fennállásának ideje alatt térítésmentesen biztosítják a fenntartó önkormányzat számára.” 
 
t) Az alapító okirat 17. pontját követően kiegészül egy új ponttal: 
„18. A vagyon feletti rendelkezés joga: 
A vagyonnal való gazdálkodás vonatkozásában az Önkormányzat vagyonáról és a 
vagyongazdálkodás szabályairól szóló hatályos önkormányzati rendeletben foglaltak szerint 
kell eljárni. 
A költségvetési szerv a vagyon feletti rendelkezési jogát az önkormányzat hatályos 
vagyongazdálkodásáról szóló rendelete, valamint a Kiszombor Nagyközség 
Önkormányzatának költségvetési rendelete határozza meg.” 
 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombori Mikrotérség 
Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda (6775 Kiszombor, József A. u. 19.) alapító okiratát 
egységes szerkezetben a jelen határozat melléklete szerinti tartalommal határozza meg. Az 
egységes szerkezetű alapító okirat jelen határozat mellékletét képezi. 
 
3. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Szegvári 
Ernőné polgármestert, hogy képviseletében és nevében az alapító okirat módosítását és az 
egységes szerkezetbe foglalt alapító okiratot aláírja. 
 
4. A Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 51. § (6) 
bekezdése alapján, mint a képviselő-testület normatív határozatát, a helyben szokásos módon 
közzé kell tenni a polgármesteri hivatal hirdetőtábláján történő kihelyezéssel. 
 
A határozatról értesül:  
- Jani János Ferencszállás község polgármester 
- Fekete József Klárafalva község polgármester 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- MÁK Csongrád Megyei Igazgatósága 
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- Börcsökné Balázs Márta óvodavezető 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- A Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda 2013/2014-es 
nevelési év rendjének meghatározása és az ezzel kapcsolatos intézkedések 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 13. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos 
Óvoda 2013/2014-es nevelési év rendjének meghatározása és az ezzel kapcsolatos 
intézkedések.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Többször egyeztettünk, megnéztük a gyereklétszámot. 
Abban reménykedtem, hogy még a 20 fős átlaggal kezelhető, utána szembesülni kellett azzal 
ahhoz, hogy ezt lefinanszírozzák a jelenlegi módon, még 9 gyermeknek kellene lennie. Egy 
olyan megoldást választottunk, ami védi a jelenlegi intézményi dolgozókat. Amikor a testületi 
anyag elkészült, a két munkatársamat, akiket a döntést érinthet, beavattam azonnal azért, ha 
egy ilyen döntés vagy változás az életükben nem elfogadható, akkor döntéselőnyben 
legyenek. A dolgozók érzik, hogy nem kell elmenni senkinek, aminek mindenki örül. Van egy 
olyan megoldás, hogy a jelenlegi dolgozói létszám maradhat. Két ember közül az egyik 
teljesen elfogadta, a másik gondolkodik azon, hogy a nyáron keres óvodapedagógus állást 
máshol. Az a biztonságérzete mindenkinek megvan, ha mégsem sikerül, akkor az álláshelye 
megvan. Visszalépés ez az óvónőknek, mert pedagógiai asszisztensi munkakörbe kerülnének. 
A köznevelési törvény szeptember 1-től új munkaköröket ad, pedagógiai asszisztens, aki az 
óvónő munkáját segíti. Azt gondolom, hogy ennél megfelelőbb ellátása, minthogy óvónő 
végezze, nincs is. Ha elfogadják ezt a munkakört, akkor nincs semmi gond. Azt is 
elmagyaráztam az érintetteknek, hogy abban az esetben, ha elfogadják és szeptember 1-től 
átsorolásra kerülnek, más kötelező óraszámuk lesz, más lesz a szabadságuk és ha a 
pedagógusok fizetése emelkedik, az övékét nem fogja érinteni. Nem könnyű a döntés, de 
mégis munkahely. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az asszisztensi feladatokat középfokú végzettséggel is el 
lehet látni, ha fenntartó szempontjából nézzük, alacsonyabb bérű dolgozót lehetne 
foglalkoztatni. A jelenlegi béreket meghagyjuk, ez akkor okoz problémát, ha a pedagógus 
életpályát behozzák és jelentős emelkedés lép majd be az óvodapedagógusoknál. Ha az lenne 
a javaslatban, hogy maradjon 6 csoport, akkor fel kellett volna venni még óvónőt a 
2013/2014-es tanévre az új törvény alapján. Az értelmetlen, hogy most idén felveszünk, de 
már tudjuk, hogy jövőre 5 csoportot kell indítani, és el kell küldeni dolgozót. Nem is 
indokolja a létszám, mert benne vagyunk az átlagban, mert sokkal magasabb létszámokkal 
indítanak csoportokat. Kiszomboron 25 fő körüli létszámúak lesznek a csoportok. Ezért függ 
össze a bölcsődével, mert a bölcsőde megmarad, ha ott csökkentettünk volna, vagy bezárjuk a 
szülőknél, akik elmennek dolgozni, azokat érintette volna. Nem tudtuk volna megoldani 
azoknak a nehéz sorsú gyerekeknek az elhelyezését sem, akiknek jobb a bölcsődében mint 
otthon, sajnos ilyen is van. Az ott dolgozókat nagy létszámban érintené. Az volt a cél, hogy ne 
hozzunk el túl sok gyermeket a bölcsődéből, hanem ott kapjunk normatívát utánuk. Talán 
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most a jelen tudásunk szerint a legjobb döntés. Sok oldalról megvizsgáltuk. Más javaslat? Aki 
egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 137/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda 2013/2014-es 
nevelési évének rendje 
 
137/2013.(V. 28.) KNÖT h.  

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombori 
Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda 2013/2014-es nevelési évének 
rendjével, az indítható csoportok számával, az ellátandó órák számával, valamint a számított 
álláshelyek meghatározásával kapcsolatos előterjesztést és a nemzeti köznevelésről szóló 
2011. évi CXC. törvény 83. § (2) bekezdés d) pontja alapján az alábbi fenntartói döntést 
hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombori Mikrotérség 
Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda 2013/2014-es nevelési évére a fenntartásában 
működő nevelési intézményben indítható csoportok, az ellátandó órák, és a számított 
álláshelyek számát az alábbiak szerint határozza meg: 
 
a) Kiszombori óvodaegységében:  
 
2013/2014-es nevelési évben:   5 vegyes csoport indítható 
pedagógus álláshelyek száma:     10,6 fő 
    ebből  10 fő pedagógus 
        0,6 fő gyógypedagógus (SNI) 
további foglalkoztatott álláshelyek száma:  8,7 fő 
    ebből   5 fő dajka 

       1 fő gondozó, takarító 
       1,7 fő pedagógiai asszisztens 
       1 fő óvodatitkár 

 
b) Ferencszállási Tagóvoda  
 
2013/2014-es nevelési évben:  1 vegyes csoport indítható  
 
pedagógus álláshelyek száma:       2,1 fő pedagógus 
    ebből  2 fő pedagógus 
      0,1 fő gyógypedagógus (SNI) 
további foglalkoztatott álláshelyek száma: 1,3 fő 
           ebből  1 fő dajka 
      0,3 fő pedagógiai asszisztens 
 
A határozatról értesül: 
- Jani János Ferencszállás polgármestere 
- Fekete József Klárafalva polgármestere 
- Szegvári Ernőné Kiszombor polgármestere 
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- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Dr. Gácsi Zoltán jegyző 
- Börcsökné Balázs Márta óvodavezető 
- Polgármesteri Hivatal közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Települési értéktárak létrehozása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 14. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Települési értéktárak létrehozása. Kérdés? Aki egyetért a 
határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 138/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Települési értéktárak létrehozása 
 
138/2013.(V. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a települési 
értéktárak létrehozása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a 
magyar nemzeti értékek és a hungarikumok gondozásáról szóló 114/2013. (IV.16.) Korm. 
rendelet (a továbbiakban: Rendelet) 2. §-ában foglaltak szerint nem kíván élni a települési 
értéktár létrehozásával. 
 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Rendelet 6. §-ában 
foglaltak szerint javaslatot tesz a Csongrád Megyei Közgyűlés elnökének az alábbi a 
településen található műemlékek és műemléki környezet megyei értéktárba történő 
felvételére: 
- Darálómalom és magtár (József Attila u. 5., hrsz.:9/16), 
- Rónay-kastély (Móricz Zsigmond u. 1-3., hrsz.: 1448/2), 
- Magtár (Nagyszentmiklósi u. 6., hrsz.:1144/2), 
- Magtár (Óbébai utca, hrsz.:539/11), 
- Rónay-kúria (Szegedi u. 1., hrsz: 1/2), 
- Magtár (Szegedi u. 1., hrsz: 1/3), 
- R. k. kerektemplom (Szent István tér, hrsz.: 1152), 
- A középkori kerektemplom műemléki környezete 
- Rónay Tibor-kúria (Szt. István tér 1., hrsz.: 2/4), 
- Rónai-sírkápolna, Borzecjky-kripta, Kálvária kápolna maradványai (Óbébai u. 56.,hrsz.:888) 
- Volt szeszgyár, malom és kútház (Dénes-major, hrsz: 05563). 
 
A határozatról értesül:  
- Csongrád Megyei Közgyűlés elnöke  
- Szegvári Ernőné polgármester 
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- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár  
 
 
- A Kiszombor 05326/2 hrsz-ú (korábban: 027/2 hrsz lőtér) ingatlan helyzete 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 15. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Kiszombor 05326/2 hrsz-ú (korábban: 027/2 hrsz lőtér) 
ingatlan helyzete. Megkerestem a LEADER pályázattal kapcsolatban, de az egyesület nem 
tudja megelőlegezni. Kérdés? Aki egyetért a megállapodás meghosszabbításával, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 139/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Kiszombor 05326/2 hrsz-ú (korábban: 027/2 hrsz lőtér) ingatlan helyzete 
 
139/2013.(V. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor 
05326/2 hrsz-ú (korábban: 027/2 hrsz lőtér) ingatlan helyzete tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombor 05326/2 
hrsz-ú (korábban: 027/2 hrsz lőtér) ingatlan hasznosításánál a sportcélú hasznosítást jelöli 
meg elsődleges célként. 
 
2. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kiszombor 05326/2 
hrsz-ú (korábban: 027/2 hrsz) ingatlan (lőtér) sportcélú hasznosítására az Önkormányzat és a 
Kiszombori Lövészklub SE (Makó, Liget u. 40.; képv.: Sákovics József elnök) között 2000. 
december 14. napján létrejött Megállapodás (a továbbiakban: megállapodás) 1. b) pontjában 
és a 2. pontjában a határozott időtartamú megállapodás lejártának napjaként meghatározott – 
módosított - határnapot (2013. május 31.) 2013. augusztus 31. napjára módosítja. A 
megállapodás módosítása az eredeti megállapodás egyéb rendelkezéseit nem érinti.  
 
3. A Képviselő-testület felhatalmazza Szegvári Ernőné polgármestert, hogy az 1. pontban 
foglaltak szerint a hasznosításra irányuló tárgyalásokat folyassa le, a megállapodást készítse 
elő és terjessze a Képviselő-testület augusztusi soros ülése elé, továbbá a 2. pontban foglaltak 
szerint a Kiszombor 05326/2 hrsz-ú (korábban: 027/2 hrsz) ingatlan (lőtér) sportcélú 
hasznosítására a rövid távú, határozott idejű megállapodás fentieknek megfelelő módosítását 
aláírja.  
 
A határozatról értesül: 
- Sákovics József elnök Kiszombori Lövészklub SE 
- Szegvári Ernőné polgármester  
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
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- Irattár 
 
 
- Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben lévő (volt „Megéri”) üzlet 
bérlete 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslatok a jegyzőkönyv 16. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben 
lévő (volt „Megéri”) üzlet bérlete. Javaslat? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Június 30. napjával szüntessük meg. 
 
Szirbik Imre  képviselő: Július 31. napjával szüntessük meg.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy 2013. július 31. napjával szüntessük 
meg a bérleti jogviszonyt, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 4 igen és 3 nem szavazattal meghozta 140/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben lévő (volt „Megéri” ) üzlet 
bérlete 
 
140/2013.(V. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor, 
Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben lévő (volt „Megéri” üzlet) üzlet bérlete tárgyú 
előterjesztést, melyben a bérlő, Gábor Zsuzsanna kérte a helyiség bérleti jogviszonyának 
2013. május 1. napjával történő megszüntetését és a 90 napos felmondási időtől való 
eltekintést és az alábbi döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a bérlő kérelemnek részben 
helyt ad akként, hogy a 90 napos felmondási időtől eltekintve az önkormányzati tulajdonú 
Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben lévő (volt „Megéri” üzlet)  36 m2 

nagyságú üzlethelyiség bérleti jogviszonyát 2013. július 31. napjával szünteti meg, 
egyidejűleg felhívja a bérlőt, hogy a helyiséget eddig az időpontig ürítse ki, adja le, továbbá a 
helységbérlettel összefüggésben az esetlegesen még felmerülő bérleti díj és közüzemi díjakat 
rendezze.  
 
A határozatról értesül: 
- Gábor Zsuzsanna 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
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Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy 2013. június 30. napjával szüntessük 
meg a bérleti jogviszonyt, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület 3 igen és 4 nem szavazattal a javaslatot nem támogatta. 
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Készült még egy határozati javaslat az üzlethelyiség 
meghirdetéséről. Ebben most nem köteles a testület dönteni, mert egyrészt nincs rá jelentkező, 
másrészt a polgármester az SzMSz alapján meghirdetheti. El lehet ebben napolni a döntést. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Pályáztassuk meg az üzlethelyiséget. Más javaslat? Aki 
egyetért az üzlethelyiség pályázati eljárás keretében bérbeadás útján történő hasznosításával, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 141/2013. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben lévő (volt „Megéri”)  
üzlethelyiség pályázati eljárás keretében bérbeadás útján történő hasznosítása 
 
141/2013.(V. 28.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2013. augusztus 1. napjával 
megüresedő önkormányzati tulajdonú, Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti 
épületben lévő 36 m2 nagyságú üzlethelyiség további hasznosítására, a lakások és helyiségek 
bérletére, valamint az elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló 28/2005.(XI. 29.) 
KKÖT rendelet 8.§ (1) a) pontjában foglaltak, és a 36/2013.(II. 12.) KNÖT határozatban 
megállapított (582,- Ft/m2) mérték alapján – 20.952,- Ft bérleti díj, mint alapár figyelembe 
vételével - pályázat útján dönt. 
 
A pályázó az általa benyújtott ajánlatban a pályázati alapáron, vagy az általa felkínált 
magasabb áron pályázhat. 
A nyilvános pályáztatást követően a legjobb ajánlattevő kiválasztása a Képviselő-testület 
soros testületi ülésén történik. 
 
A Képviselő-testület felkéri Szegvári Ernőné polgármestert, hogy a pályázati felhívás 
közzétételéről gondoskodjon.  
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
- Javaslat kérése „Kiszomborért” díj adományozására 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 17. számú melléklete./ 
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Szegvári Ernőné polgármester: Javaslat kérése „Kiszomborért” díj adományozására. Várjuk 
majd a javaslatokat, ebben most dönteni nem kell. A képviselő-testület zárt ülés keretében 
folytatja munkáját. 
 

Kmf. 
 

Szegvári Ernőné          Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester                 jegyző 
 


